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با حضور رئیس جمهور از طریق ویدیو کنفرانس:

افتتاح پارکینگ هوشمند مجد 
با ظرفیت پارک 1070 خودرو

فعالیت بیش از حد کودکان را
 با بیش فعالی اشتباه نگیرید!

گزارشی از شکست فیلم ها با وجود حضور هنرمندان محبوب؛در انتظار شادی فوتبالی!

ستارگانی که ناجی گیشه نبودند!
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وزارت کشور برای برگزاری الکترونیکی 
انتخابات آمادگی دارد

رئیس مرکز توســعه دولت الکترونیک وزارت کشور با اشــاره به اقدامات وزارت کشور برای 
برگزاری انتخابات 1۴00 در شــرایط همه گیری بیماری کرونــا، گفت: در حال نهایی کردن 
اپلیکیشنی هستیم تا افراد از طریق آن ثبت نام کنند و فقط کد رهگیری خود را به بخشداری یا 
فرمانداری ارائه داده و فرایند ثبت نام خود را تکمیل و نهایی کنند. این اپلیکیشن جهت داوطلبان 

انتخابات ریاست جمهوری نیز قابلیت بهره برداری دارد.
امیر شجاعان، رئیس مرکز توسعه دولت الکترونیک وزارت کشور درباره تدابیر وزارت کشور در 
خصوص نحوه برگزاری انتخابات1۴00 در شرایط وجود کرونا، اظهار کرد: تامین سلامت مردم 
فقط در روز انتخابات را در نظر نداریم، بلکه معتقدیم در تمامی فرایندهای انتخابات باید سلامت 

مردم به عنوان یک اصل اساسی و مهم مورد توجه باشد. 
وی ادامه داد: براساس قانون فعلی، داوطلبان انتخابات شوراهای اسلامی شهر و روستا باید با 
حضور در بخشــداری ها و فرمانداری ها ثبت نام خود را انجام دهند که این مسأله در شرایط 
شیوع کرونا، چون زمینه تجمع افراد را فراهم می کند آسیب زا است، بنابراین ما در حال نهایی 
نمودن اپلیکیشــنی هســتیم تا افراد از طریق آن ثبت نام کنند و فقط کد رهگیری خود را به 
بخشداری یا فرمانداری ارائه داده و فرایند ثبت نام خود را تکمیل و نهایی  کنند. این اپلیکیشن 
جهت داوطلبان انتخابات ریاســت جمهوری نیز قابلیت بهره بــرداری دارد و این عزیزان هم 
می توانند پس از ثبت و بارگذاری اطلاعات خود در ســامانه با مراجعه به وزارت کشور ثبت نام 

خود را کامل و نهایی کنند.
 رییس مرکز توسعه دولت الکترونیک  وزارت کشور با بیان اینکه در زمینه تبلیغات نیز پیشنهاد 
ما تقویت اســتفاده از فضای مجازی اســت، تصریح کرد: ضمن توجه به زمینه های مرتبط با 
مشارکت مردم، در حال برنامه ریزی برای ایجاد بستر مناسب برای تبلیغات در فضای مجازی 

هستیم. 
شــجاعان با اشاره به وجود حدود یک میلیون نفر از مجریان برگزاری  انتخابات و اینکه افراد 
مجری در طول ساعات اخذ رای باید در شعب اخذ رای حاضر  بوده و سپس باید آرا را شمارش 
کنند، خاطرنشان کرد: در کلانشهر ها فرایند شمارش آرای انتخابات شوراها  سخت و زمان بر 
است؛ مثلا در تهران چند هزار داوطلب داریم که شمارش آرای آنها معمولا دو تا سه روز زمان 
می برد که در کنار هم بودن مجریان برای شــمارش آرا در یک مکان مسقف، می تواند برای 
مجریان مخاطره داشته باشــد؛ لذا اخذ و شمارش آرای انتخابات شوراها بصورت الکترونیک، 

عامل مؤثری برای به حداقل رساندن خطر بیماری کرونا خصوصا برای مجریان است.
وی افزود: با برگزاری انتخابات به صورت کاملًا الکترونیکی، مرحله شــمارش دستی آرا حذف 
می شــود و می توان اطلاعات هر صندوق را پس از اتمــام مهلت انتخابات در زمان کوتاهی 
استخراج کرد. صندوق های الکترونیکی در طول ساعات رای گیری پلمپ بوده و پس از اتمام 
انتخابات، با تشریفات قانونی پلمپ آنها رفع می شود و با روشی فنی، اطلاعات حافظه صندوق 

استخراج شده و برای وزارت کشور و ناظرین بر انتخابات ارسال می گردد.
شجاعان در ادامه اظهار کرد: در انتخابات الکترونیکی به رای دهندگان در شعب به جای برگه 
کاغذی، کارت الکترونیکی و دســتکش یکبار مصرف داده می شود. ما با وزارت بهداشت نیز 
جلســاتی داریم و اگر از سوی مراجع قانونی ذیربط در هر یک از انتخابات های پیش رو، این 
شیوه تایید و اجرا شود، زمینه های احتمالی شیوع کرونا در روز اخذ رأی می تواند کاهش یابد. 
البته برای اینکه فرآیند رای گیری با ریسک کمتری انجام شود، باید در صورت امکان ساعت 

های اخذ رای و در حد ممکن تعداد شعب را هم افزایش داد تا تجمع به حداقل ممکن برسد.
وی خاطرنشان کرد: موضوع رای گیری اینترنتی  یا بر پایه تلفن همراه نیز با اصل مخفی بودن 
آراء مشارکت کنندگان در انتخابات مغایرت دارد و کشورهایی که رای گیری اینترنتی انجام داده 
اند، به دلیل همین مسأله مخفی نماندن آرا و مخاطرات امنیتی، از این شیوه برگزاری انتخابات  
عقب نشــینی کرده اند. به نظر می رسد رای اینترنتی در حال حاضر جایگاهی ندارد و راهکار 

ممکن و مؤثر، الکترونیکی شدن فرایند اخذ و شمارش آراء در انتخابات است.
شجاعان در پایان گفت: وزارت کشور برای برگزاری انتخابات الکترونیکی آمادگی دارد و به هر 
میزان که برگزاری الکترونیکی انتخابات مورد جمع بندی مراجع قانونی مرتبط قرار گیرد، این 

شیوه کاملا قابل اجرا است.

احزاب اصلاح طلب تمایلی به ارائه لیست 
مجزا برای انتخابات شورای شهر ندارند

رئیس حزب اتحاد ملت در خراســان رضوی با بیان اینکه در انتخابات شورای شهر این حزب 
تصمیم به ارائه لیستی جدا ندارد، گفت: ما تلاش می کنیم حتما جبهه اصلاحات را حفظ کنیم 

و هیچ  کدام از احزاب اصلاح طلب ادعای ارائه لیست جدا ندارند. 
ناصر آملی به تشریح چگونگی فعالیت احزاب در دوران شیوع کرونا پرداخت و بیان کرد: در این 
دوران گاهی که شــرایط کمی بهتر می شد،  احزاب جلسات خود را به صورت حضوری برگزار 
و فعالیت می کردند و گاهی که ســطح هشدارها بالاتر می رفت و وضعیت خطرناک تر می شد، 

این فعالیت ها کمتر می شد. 
وی افزود: اخیرا احزاب در حال آموزش دیدن هســتند که به صورت آنلاین و از طریق فضای 
مجازی جلسات خود را برگزار کنند. این یک امکان جدیدی است اما آن جذابیتی که جلسات 
حضوری داشــت را ندارد و لذا آن اســتقبالی که از جلسات حضوری می شد از جلسات آنلاین 
نمی شــود اما در هر صورت موجب شــده است که این زنجیره از هم گسسته نشود و دوستان 

کماکان با یکدیگر ارتباط داشته باشند. 
رئیس حزب اتحاد ملت در خراســان رضوی اضافه کرد: حزب ما و تعدادی دیگر از احزابی که 
من می شناسم، کماکان نشست های تشــکیلاتی خود را حفظ کرده ایم و جلسات کمیته ها و 
کمیســیون ها را با تعداد محدودی از اعضا به صورت حضوری برگزار می کنیم.  اما جلســاتی 
که مســتلزم حضور تعداد بیشتری از اعضا هستند به صورت آنلاین برگزار می شود. اخیرا هم 
تلاش هایی در  خصوص احیای شــورای هماهنگی اصلاح طلبان استان در حال انجام است و 
قرار است برای انتخاب اعضای هیئت رئیسه دوره جدید انتخاباتی صورت گیرد و احتمالا طی 

هفته آینده هئیت رئیسه جدید این شورا برگزیده خواهد شد. 
آملی با بیان اینکه شورای هماهنگی اصلاح طلبان عبارت است از ائتلاف گروه های اصلاح طلب، 
عنوان کرد: پس از شکل گیری هیئت رئیسه این شورا، اعضا وارد مقوله انتخابات 1۴00 می شوند 
و امکان حضور در این انتخابات را بررســی می کننــد و در مورد چگونگی حضور در انتخابات 
شورای شهر نیز تصمیم خواهند گرفت. تصمیمات در مورد حضور در انتخابات ریاست، معمولا 
در مرکز کشور و مبتنی بر جذب نظرات مناطق گرفته می شود و حضور یا عدم حضور نامزدها 
در این انتخابات بســتگی به نوع برخورد شورای نگهبان دارد. اما موضوع انتخابات شوراهای 
شهر یک مسئله کاملا منطقه ای و بومی است و دوستان در خود مناطق تصمیم خواهند گرفت. 
وی با بیان اینکه احزاب اصلاح طلب تا کنون مراحل مختلفی را در عرصه سیاســی پشت سر 
گذاشته اند، خاطرنشــان کرد: در حال حاضر اکثر قریب به اتفاق فعالان اصلاح طلب کشور و 
اســتان نظرشان بر این است که در انتخابات ریاست جمهوری آینده، ما باید کاندیدای ویژه و 
مشخص اصلاح طلب داشــته باشیم و اگر این کاندیدا از طرف شورای نگهبان تایید شد و در 
معرض رای مردم قرار گرفت، ما در انتخابات شــرکت کنیم. اما اگر قرار باشد هر کاندیدایی را 
که ما معرفی می کنیم رد صلاحیت شــود، خب ما هم به دلیل اینکه کاندیدایی نداریم شرکت 
نخواهیم کرد. این فضایی کلی است که من در حال حاضر در می یابم و باید دید در آینده چه 

می شود. 
رئیس حزب اتحاد ملت در استان با بیان اینکه در انتخابات شورای شهر این حزب تصمیم به 
ارائه لیستی جدا ندارد، گفت: ما تلاش می کنیم حتما جبهه اصلاحات را حفظ کنیم و هیچ  کدام 
از احزاب اصلاح طلب ادعای ارائه لیســت جدا ندارند. با وجود انتقاداتی که از طرف بسیاری از 
گروه های سیاسی از جمله خود ما شورای پنجم شهر مشهد وارد می شود، اما باز هم به نظر من 
شورای بسیار موفقی بوده است و حتی همین شهرداری هم که ما به آن انتقاداتی داریم، اصلا 

قابل قیاس با شهرداری دوره قبل نیست. 
آملی ادامه داد: در آخربن نظرســنجی هایی که دانشــگاه مشــهد انجام داده است، نزدیک به 
۷0 درصد مردم از عملکرد شــورای شــهر راضی بودند. لذا ما نظرمان بر این این است که در 
دوره بعد نیز دســت کم همین جریان را به عنوان نامزد انتخابات شــوراها معرفی کنیم. این 
 نظر حزب ماســت، اما باید در شــورای تصمیم گیر و بین احزاب اصلاح طلب استان به بحث 

گذاشته شود.

اصولگرایان و چالش تکراری عدم اجماع برسر گزینه ای واحد برای حضور در انتخابات؛

رئیسی انصراف داد
مجلــس طــرح اصلاح 
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قانــون انتخابات را در  
می  تصویب  شرایطی 
کنــد که اجــرای آن 
شرایط بسیار سختی را 
کاندیداتــوری  بــرای 
انتخابات ریاست جمهوری 
وضع خواهــد کرد که بر 
پایه آن احتمالا 95 درصد 
کنون  تا  که  کاندیداهایی 
نــام آنها مطــرح بود، رد 
صلاحیت خواهند شد؛ چه آنکه همگی اقامت 
در خارج کشور داشته اند یا تابعیت کشور دوم 
را دارند یا دست کم فرزندانشان خارج از کشور 
هستند. پیش از اینکه قانون انتخابات اصلاح 
شود، خبر مهمتری در سیاست ایران به گوش 
رسید. ابراهیم رئیســی صراحتا گفت که در 
انتخابات ریاســت جمهوری حضور نمی یابد. 
محمدپور. دبیر جنبش عدالتخواه دانشجویی 
دربــاره دیدار اخیــر رئیس قــوه قضائیه با 
دانشــجویان می گوید »از ایشــان خواستیم 
درمورد احتمال حضورشان در انتخابات 1۴00 
توضیح دهند که با قدرت گفتند: من به چیزی 

غیر از قوه قضائیه فکر نمی کنم.«
به این ترتیب احتمالا بتوان داســتان حضور 
ابراهیم رئیسی در انتخابات ریاست جمهوری 
1۴00 را تمــام شــده قلمداد کــرد. پیش از 
این گفته می شــد ابراهیم رئیسی جدی ترین 
نامزد جریان اصولگرا برای انتخابات ریاست 
جمهوری است و در صورت ثبت نام او برای 
انتخابات، از جریان اصولگرا هیچ فرد دیگری 
نامزد انتخابات نخواهد شــد. از ابتدای دهه 
نود نام ابراهیم رئیســی در رســانه ها مطرح 
شــد و به مرور توجه افکار عمومی هم به او 
جلب شد. زمانی که ابراهیم رئیسی به تولیت 
آســتان قدس منصوب شــد، مشخص شد 
که اعتماد حلقه های بــالای حاکمیتی به او 
بالاست، پس از آن برخی فعالان و گروه های 
سیاســی از ابراهیم رئیسی درخواست کردند 
نامزد انتخابات ریاســت جمهوری شود. بعد 
از آن بحث ریاســت قوه قضائیه مطرح شد و 
او بر مســند دستگاه قضا نشست. رئیسی دو 
بار گفته بود در انتخابات شــرکت نمی کند و 
از تولیت امــام رضا جای دیگری نمی رود اما 
هر دوبار تصمیمش تغییر کرد و بعید نیســت 
این بار هم همانقدر فشــارها و درخواست ها 
افزایش یابد که او ناچارا برای بار ســوم وعده 
بشکند؛ به خصوص اگر اصولگرایان به اجماع 
نرسند، ابراهیم رئیسی نشان داده که توانایی 

اجماع سازی را پشت سر خود دارد!
احمد امیرآبادی فراهانی نماینده قم می گوید 
»فکر می کنم برای 1۴00 اگر یک شخصیتی 
که بالاخره در تراز رئیــس دولت جمهوری 
اســلامی و تراز انقلاب اسلامی باشد بیاید، 
نیرو های انقلاب دور او جمع می شــوند. فکر 
می کنم اگر آقای رئیسی بیاید همه مشکلات 
حل می شــود. اما با صحبت هــای فعلی او 
می توان اطمیمان داشــت کــه در یکی دو 
ماه آینده تب حضور رئیســی کاهش خواهد 

داشت.«
برخی اصولگرایان از احتمال نامزدی ابراهیم 
رئیسی اســتقبال نکردند. بعضی از آن ها به 
ابراهیم رئیسی یادآوری می کردند که ریاست 

قوه قضائیه مسئولیت اســتراتژیک و مهمی 
است و رئیسی نباید این مسئولیت را رها کند.

»قوه قضائیه هم اکنون در حال مبارزه جدی 
با مفاســد و پرونده های بزرگ است.« نایب 
رئیس مجلس، نظر رئیس قوه قضائیه درباره 
کاندیداتوری در انتخابات ریاســت جمهوری 
ســال آینده را این گونه انعکاس داده اســت: 
»ایشــان به شــدت مخالفت کردند و ضمن 
تاکید بر برنامه 5 ســاله خود در قوه قضائیه، 
طرح بحث هــای این چنینــی را انحراف در 

مســیر تحولی قوه و گفتمان مبارزه با فساد 
دانستند. این گزاره، اشــاره ای کاملا درست 
اســت؛ یعنی اینکه هم اکنــون قوه قضائیه 
پرونده های بزرگی را دنبال می کند و برخورد با 
دانه درشت ها را آغاز کرده است. اینکه یکباره 
زمزمه ها در مورد احتمال کاندیداتوری حجت 
الاسلام والمسلمین رئیسی افزایش می یابد و 
اخبار مختلفی در این خصوص منتشر می شود، 
می تواند تلاشی برای به حاشیه بردن اقدامات 
دســتگاه قضایی در مقابله، مبارزه و محاکمه 
مفسدان باشــد؛ لذا باید مراقبت کرد که این 
موضوع بــازی در زمین چهره های فاســد و 

حامیان بیرونی آن ها نباشد.«
وقتی اهمیت حفظ سنگر قوه قضائیه مطرح 
شد، حامیان رئیسی به کنایه گفتند که سنگر 
ریاست مجلس هم مهم است و سردار قالیباف 
هم نباید این ســنگر را برای گرفتن صندلی 
ریاست جمهوری ترک کند. کنایه ای سنگین و 
معنادار که عملا قالیباف را از گردونه انتخابات 
ریاســت جمهوری حــذف می کــرد و این 
گزینه ای نبود که حامیان شهردار سابق تهران 
را خوشحال کند. مدتی بعد استدلال جدیدی 
از سوی منتقدان اصولگرای رئیسی مطرح شد. 
آن ها معتقد بودند منصوبان رهبری از حضور 
در انتخابات منع شده اند. عباس سلیمی نمین 
یکی از این افراد بود. او در پاســخ به پرسشی 
درباره اینکه اخبــاری که درباره منع برخی از 
گزینه های احتمالی از کاندیداتوری به گوش 
می رســد چقدر جدی و ریشه دار است؟ گفته 
بود »ریشــه ای دارد که ظاهرا به مقام معظم 
رهبری می رسد. البته من هم شنیدم که مقام 
معظم رهبری کســانی که از ایشــان حکم 
داشتند و دارند را از کاندیداتوری در انتخابات 

ریاست جمهوری منع کرده اند.«
ســلیمی نمین در همین مصاحبه به صراحت 
می گوید اســتدلال اول، نیمه تمــام ماندن 
برنامه ها شــامل حــال قالیباف نمی شــود 
»وضعیت آقای قالیباف فرق می کند. او چند 
ماه اســت که در راس یک قوه قرار گرفته و 
اینگونه نیست که مثلا تجربیات بسیار زیادی 
درباره قوه مقننه داشــته باشــند و ما نادیده 

گرفتن این تجربیات را خلاف عقل و منطق 
بدانیم. آقای قالیباف یک مدتی در قوه بوده اند 
و این ضرورت احساس شــود، درباره ایشان 

منعی نیست.«
حمیدرضــا ترقی هم گفته »قالیباف به عنوان 
نماینده مجلس منتخب مردم است و انتصابی 
از ســوی رهبــری در مورد ایشــان صورت 
نگرفته اســت؛ بنابراین فکر نمی کنم ایشان 
مشمول چنین منعی باشد؛ مگر اینکه خود وی 

تشخیص دهد که جایگاهش در اجرا مفیدتر 
است یا مجلس.«

اما اصلاح طلبان که ســال 96 در ردیف اول 
انتقاد از رئیســی قرار داشــتند، مدتی بعد از 
اقدامات او حمایت کردند و اصلاحات او در قوه 
قضائیه را مناسب توصیف می کردند. مدتی بعد 
اما انتقادها شروع شد؛ چندی پیش چند حزب 
اصــلاح طلب در نامه ای خطاب به رئیســی 
از او خواســته بودنــد در پرونده های زندانیان 
سیاســی دســتور تجدید نظر صــادر کند تا 
احزاب و تشکل های سیاسی در ایفای وظیفه 
تقویت ســازوکار های عقلانی برای انتقادات 
و اعتراضات اجتماعی و انتقال مســالمت آمیز 
مطالبات جامعه به مسئولان، قوه قضائیه را در 

کنار خود ببینند نه در مقابل خود.
در واقــع در ابتــدای روی کار آمدن ابراهیم 
رئیســی در راس قوه قضائیه، اصلاح طلبان 
از ریاست او اســتقبال کردند. حضور رئیسی 
در قوه فرصتی بود تا برخی پرونده های مالی 
مثل پرونده عیسی شــریفی و اکبر طبری و 
بانک ســرمایه و مدیران هفت تپه و سازمان 
خصوصی ســازی و ... با سرعت و شفافیت 
بیشــتری پیگیری شــود. این اتفاق افتاد و 
حمایت ها آنقدر از رئیســی افزایش یافت که 
خود اصلاح طلبان حتی باور نمی کردند، با این 
حال مدتی بعد دادگاه ها بدون حضور رســانه 
برگزار شــد یا خبرنگاران گزینشــی چینش 
می شــدند و در نهایت انتقادها با با بازداشت 
یا صدور حکم چند فعال سیاسی به خصوص 

شهیندخت مولاوردی افزایش یافت.
برخی می گویند ســخنان رئیسی درباره عدم 
حضور در انتخابات ناظر به انتقاد همین دسته 
اصولگرایان بوده که معتقدند رئیســی یکبار 
بخت خود را آزموده و حالا نوبت قالیباف است. 
البته با انصراف رئیسی وضعیت اصولگرایان، 
آشفته تر از قبل می شــود و رسیدن به اجماع 
در این جریان بســیار دشــوار خواهد شــد. 
محمدصادق کوشکی، فعال سیاسی اصولگرا 
درباره عدم حضور ابراهیم رئیسی معتقد است 
کل رای رئیسی به سبد یک نفر نخواهد رفت 
و تقسیم می شــود. او با پیش بینی سرنوشت 

رای رئیســی در انتخابــات پیــش رو پایگاه 
اجتماعی رئیسی را به سه گروه تقسیم کرده 
و گفته »گروه نخســت از کسانی که به آقای 
رئیســی گرایش داشتند، نیرو های حزب الهی 
سخت گزین هســتند که دنبال گزینه ارزشی 
که با ملاک و معیار های آنان ســازگار باشد، 
خواهند گشت. من نمی دانم که آقای جلیلی 
نامزد خواهد بود یا نه، اما اگر او نامزد باشد، این 
قشر که وفاداران جدی نظام و انقلاب هستند، 
از او حمایــت خواهند کرد. گــروه دیگری از 

طرفداران آقای رئیســی که در انتخابات 96 
نیز از وی حمایت کردند، گروهی هستند که 
گرایش عمل گرایانه دارند و نگاه آنان این است 
کــه باید از نامزدی حمایت کرد که بتواند کار 
را پیش ببرد و سخت گیری زیادی ندارند. این 
گروه در صــورت کاندیداتوری آقای قالیباف 
احتمالا از او حمایــت خواهند کرد. این گروه 
بیشــتر عمل گرا هستند و همان زمان هم به 
آقای رئیسی رای دادند، زیرا تلقی آنان این بود 
که او می تواند فرد پرکار و فعالی باشــد. گروه 
سوم نیز حد وسطی از این دو گروه است. یعنی 
گرایش هایی به ارزش های انقلاب دارند و در 
عین حال به موضوع کارآمدی توجه دارند. این 
گروه احتمالا به نامزد هایی رای خواهند داد که 
داری این دو ویژگی باشــند. یعنی نامزد هایی 
که هم به ارزش های انقلاب گرایش دارند و 

هم پرکار و فعال هستند.«
در محافل جبهه پایداری شنیده می شد سعید 
جلیلی گفته »تنهــا در صورتی که ابراهیم 
رئیســی در انتخابات حضور داشــته باشد، 
انصراف می دهــد و در غیر اینصورت نامزد 
انتخابات خواهد شــد.« نقوی حسینی قبلا 
گفته »استمزاجی صورت گرفته که رئیسی 
و قالیباف به مسئولیت های فعلی شان ادامه 
دهند و سعید جلیلی بیشترین شانس را برای 
رسیدن به کرسی ریاست جمهوری در اختیار 

دارد.«
قبل از آن گفته شــده بود جلیلــی بالاتر از 
قالیباف و البته پس از رئیســی، اولویت دوم 
اصولگرایان است و تنها کاندیدای اصلی جناح 
راســت در انتخابات ریاست جمهوری 96 از 
شانسی بیش از جلیلی برخوردار است. حالا که 
طبق شــنیده ها آمدن یکی از نامزد های سال 
96 منتفی شده، شانس قالیباف یک پله بالاتر 
آمــده و در صورت آمدن جلیلی بعد از او قرار 
دارد. به این ترتیب می توان تصور کرد نامزدی 
جلیلی برای انتخابات ریاست جمهوری 1۴00 
بسیار جدی تر پیگیری می شود. حامیان جلیلی 
در هفته های گذشته در شبکه های اجتماعی 
بسیار فعال بودند. البته در این مدت خبر هایی 
از وضعیــت جســمی نامســاعد محمدتقی 

مصباح یزدی منتشــر شــد و به همین دلیل 
اعضای جبهه پایداری عموما درباره انتخابات 
اظهار نظــر نکردند. به خصوص اینکه به جز 
مصباح یزدی، یکی از اعضــای اثرگذار این 
حزب هم در روز های اخیر درگذشت و اوضاع 
روحی اعضای جبهه پایداری اصلا مســاعد 
نبود. ماجرای انصراف رئیسی یک روی دیگر 
هــم دارد. حامیان قالیبــاف معتقدند اگر در 
انتخابات 96، رئیسی انصراف داده بود، قالیباف 
ظرفیت بیشتری برای ریاست جمهوری داشت 
و حالا باید اصولگرایان تصمیم خود را در حق 
شــهردار ســابق تهران جبران کنند. دهقان 
نماینده ســابق مجلس و عضو فعلی شورای 
نگهبان که از اعضای ارشد ستاد قالیباف بود، 
درباره آن انتخابات می گوید »آقای رئیســی 
شــخصا مخالف با کنار رفتن از عرصه رقابت 
نبود و حتی اعلام کرد که اگر جمنا به نتیجه 
برای کنار رفتنش برسد قطعا این کار را می کند 
و تا پایان بــرای آقای قالیباف کار می کند. با 
توجه به این کــه در روز های آخر رقابت های 
انتخاباتی برخی نظرســنجی ها به نفع آقای 
رئیسی شده بود. آن ها هم حق داشتند که بر 
ماندن خود اصرار کنند، اما تحلیل ما این بود 
که با وجود نظرسنجی های متفاوت اگر آقای 
قالیباف کنار رود بخش مهمی از رای های او 
به ســبد آقای روحانی ریخته می شــود. نگاه 
آقای قالیباف در برابر این اختلاف نظر دوستانه 
کاملا ایثارگرانه بود که اگر آقای رئیسی کنار 
نرود او داوطلبانه از عرصه رقابت ها کنار خواهد 

کشید. آقای قالیباف ایثارگرایانه کنار کشید.«
حالا حامیان قالیباف بزرگترین مدعیان ابراهیم 
رئیسی هستند. ترقی در یک مصاحبه می گوید 
»جمنا در اســتان ها همه نیرو ها را نتوانست 
پوشش دهد، افرادی که تعیین شدند جامعیت 
لازم را نداشــتند. ابتدا ارتباطشان با روحانیت 
ضعیف بود، هماهنگی لازم را نتوانستند برقرار 
کنند. با بعضی تشــکل ها نیز اصطکاک هایی 
داشــتند. در واقــع ضعف های متعــددی در 
بدنه وجود داشــت. البته بعضی تشکل ها نیز 
تاثیرگذاری بیشــتری روی بدنه داشتند مثلا 
از جناح خودشان بیشــتر سعی کردند نیرو ها 
را انتخــاب کنند. رهپویــان و ایثارگران دفتر 
نداشتند، نیرو هایی در سطح کشور داشتند که 
آن نیرو ها را به عنوان نیروی انقلاب معرفی 

کردند.«
نیرو هایی کــه ترقی از آن ها صحبت می کند 
بعضی نیرو های نظامی یا بازنشسته نزدیک به 
جمعیت ایثارگران و فعالان بسیج دانشجویی 
حاضر در جمعیت رهپویان هستند. نهادی که 
چهره هایی مثل مصطفی تاجزاده به شدت به 
آن انتقاد دارند و به آن حزب پادگانی می گویند. 
این افــراد همچنان شــاکله اصلی نیرو های 
اصولگــرا را در اختیار دارند و اگر قرار باشــد 
ساختار جمنا به هر شکلی بازسازی شود، آن ها 
همچنان اکثریت کرسی های تصمیم گیری را 
در اختیار خواهند داشت. این رقابت در فضایی 
اســت که ســعید جلیلی، اعتقادی به چنین 
رفتار هایی نــدارد. در روز های پایانی پاییز 99 
پیش بینی حوادث بهار 1۴00 بســیار دشوار 
اســت، اما به نظر می رسد با انصراف ابراهیم 
رئیسی بار دیگر اصولگرایان با مشکل رسیدن 
به اجماع بر سر یک گزینه واحد در انتخابات 

پیش رو مواجه شده اند.

تا انتخابات

در روز های پایانی پاییز 99 پیش بینی حوادث بهار 1400 بسیار دشوار 

است، اما به نظر می رسد با انصراف ابراهیم رئیسی بار دیگر اصولگرایان 

با مشکل رسیدن به اجماع بر سر یک گزینه واحد در انتخابات پیش رو 

مواجه شده اند

,,

روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام:

رهبر انقلاب صرفا با تمدید زمان بررسی لوایح FATF موافقت فرموده اند
روابط عمومی مجمع تشــخیص مصلحت نظام تاکید کرد: 
رهبر معظم انقلاب در پاســخ به تقاضای ریاســت محترم 
جمهوری، صرفا با تمدید زمان بررسی لوایح FATF موافقت 

فرموده اند.
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام عصر جمعه 
به منظور تنویر افکار عمومی پیرامون اخبار منتشــر شــده 
درخصوص تمدید زمان بررســی لوایح FATF اطلاعیه ای 

صادر کرد.

در این اطلاعیه آمده است: همانگونه که دبیر محترم مجمع 
در حاشــیه جلســه اخیر مجمع تشــخیص مصلحت نظام 
)19/9/99(، در جمع خبرنگاران اعلام کردند، ریاست محترم 
جمهوری طی نامه ای به محضر مقام معظم رهبری ضمن 
درخواســت تمدید زمان بررسی لوایح »پالرمو« و »سی اف 
تی« مربوط به پیوستن  جمهوری اسلامی ایران به گروه اقدام 
مالی )FATF( در مجمع تشخیص مصلحت نظام، از معظم 
له درخواست کرده اند که مجمع، با اضافه کردن تحفّظ جدید، 

شرایط الحاق به این  معاهدات را فراهم  کند. 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام تصریح کرده 
است: رهبر معظم انقلاب در پاسخ به دو درخواست  مذکور، 
صرفا با تمدید زمان بررسی این موضوع در مجمع تشخیص 

مصلحت نظام موافقت فرموده اند.
همچنین در این اطلاعیه آمده است: کمیسیون های مجمع 
در ســال جاری با رعایت شــیوه نامه های بهداشتی جلسات 
مســتمری داشته اند و نشست های صحن مجمع تشخیص 

مصلحت نظام نیز متناسب با وجود دستور و ابلاغیه های ستاد 
ملی کرونا برگزار شده است.

»لعیا جنیدی« معاون حقوقی رئیس جمهور دوشــنبه هفته 
گذشــته از موافقت رهبر انقلاب با درخواســت دولت برای 
تمدید مهلت بررســی لوایح FATF در مجمع تشــخیص 

مصلحت نظام خبر داد.
وی گفت که با موافقت رهبری، مهلت بررســی لوایح باقی 

مانده در مجمع تشخیص مصلحت نظام تمدید شده است. 
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کاهش ۲۰ درصدی مصرف برق با پنل های 
خورشیدی کولر

سخنگوی صنعت برق از عرضه پنل های 
کولرهای  روی  استفاده  برای  خورشیدی 
آبــی خبــر داد و گفت: اســتفاده از این 
پنل ها، ۲0 درصد کاهش مصرف برق را 

به همراه دارد.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و  به 
نقل از صــدا و ســیما، مصطفی رجبی 
مشهدی گفت: پنل های خورشیدی کولر 
معادل مصرف یک کولر آبیِ بهینه است 

و می تواند از فشــاری که در اوج مصرف تابستان به شبکه های برق وارد می شود، جلوگیری 
کند. پنل خورشیدی که به صورت سایه بان روی کولر نصب می شود، 15 درصد مصرف آب 

را نیز کاهش و از سوی دیگر میزان خنک کردن خانه را نیز افزایش می دهد.
ســخنگوی صنعت برق کاهش مصرف برق در بخــش خانگی به ویژه برای پر مصرف ها را 
یکــی از اهداف اصلی طرح برق امید بیان کــرد و ادامه داد: این طرح از ابتدای آبان اجرایی 

شده به مشترکان پرمصرف شش ماه فرصت داده شده که مصرف خود را کاهش دهند.
رجبی یکی از روش های کاهش مصرف را اســتفاده از پنل های خورشــیدی دانست و افزود: 
این پنل ها، معادل مصرف کولر، از میزان مصرف مشــترک خانگی کم می کند. با این اقدام 
مشــترکان پر مصرف می توانند به خوش مصرف تبدیل شوند و هزینه های صورتحساب برق 
خود را کاهش دهند. متقاضیان این پنل های خورشــیدی می توانند از طریق سایت )ساتبا( یا 
سایت برق امید نام نویسی کنند و در نخستین فرصت به متقاضیان ثبت نام کرده برای انجام 

مراحل، اطلاع رسانی می شود.
وی اظهار داشت: پرداخت هزینه این پنل ها به صورت اقساطی است و سود یارانه تسهیلات 

برای آن ها در نظر گرفته شده است که مشترکان هیچ هزینه سودی پرداخت نمی کنند.
این مقام مسئول با بیان اینکه هدف این است که قیمت ها ارزان تر از قیمت های تک فروشی 
باشد، گفت: با تولیدکنندگان داخلی در این خصوص مذاکره شده است و پیش بینی می کنیم 
که قیمت هر پنل خورشــیدی 5 تا 6 میلیون تومان باشــد. مشترکان می توانند بیشتر از یک 
پنل تقاضا کنند و یارانه ســود تسهیلات، فقط برای یک پنل خورشیدی در نظر گرفته شده 
اســت و مازاد بر آن، از این تسهیلات برخوردار نیست. متقاضیان پنل های خورشیدی سودی 
پرداخت نمی کنند و سود در نظر گرفته شده را سازمان ساتبا به جای مشترک پرداخت می کند 

که میزان آن حدود 1۷ درصد است.

بسته پیشنهادی وزارت صمت و خروج 
خودروسازان از زیان دهی

 به گفته وزیر صنعــت، معدن و تجارت 
)صمــت(، بــا بســته پیشــنهادی این 
وزارتخانه برای ســاماندهی بازار خودرو، 

خودروسازی رقابتی می شود.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به 
نقل از خانه ملت، علیرضا رزم حسینی در 
رابطه با نامه نــگاری با محمد نهاوندیان 
-معاون اقتصــادی رییس جمهوری- در 
راستای بررســی بسته پیشنهادی وزارت 

صمت مبنی بر خروج شــرکت های خودروساز از زیانده بودن، اظهارکرد: طرح پیشنهادی ما 
برای افزایش تولید آماده شده و در آینده ای نزدیک در ستاد اقتصادی دولت مطرح می شود.

وزیر صمت تاکید کرد: این بســته به تنظیم بازار خودرو و افزایش تولید خوروســازان کمک 
خواهــد کرد. همچنین محور اصلی این طرح، افزایــش تولید و رقابتی کردن صنعت خودرو 

است.

حذف شبکه دلالی از روند توزیع تخم مرغ
معاون شرکت پشتیبانی امور دام گفت: با 
تمهیدات انجام شده از امروز در راستای 
حذف شــبکه دلالی از روند توزیع تخم 
مرغ، تغییراتــی در روند توزیع ایجاد می 
شود.به گزارش روزنامه »صبح امروز« و 
به نقل از صدا و ســیما، محمد جعفری 
گفــت: از این پس کســانی که از درب 
مرغداری ها اقدام به خرید تخم می کنند 
باید تائیدیه شرکت پشتیبانی امور دام را 

داشــته باشند و همچنین باراندازهایی در استان های مختلف در اختیار تشکل های تولید تخم 
مرغ قرار گرفته که آن ها از این مبادی به طور مستقیم و با قیمت مصوب نیاز بازار را برطرف 
کنند.وی افزود: در حال حاضر بیش از یک میلیون تن تولید تخم مرغ داریم که بیش از نیاز 
بازار اســت، ولی با توجه به اینکه در فصلی هستیم که با افزایش تقاضا مواجه می شویم فعلًا 
برنامه ای برای صادرات میزان مازاد وجود ندارد و تمام تلاش ها در راستای تأمین نیاز داخلی 
است.معاون شرکت پشتیبانی امور دام با اشاره به اینکه فروش تخم مرغ با قیمت بالاتر از نرخ 
مصوب ناشی از تخلفات انجام شده در شبکه توزیع است اظهار داشت: شبکه توزیع زیر نظر 

وزارت صنعت است که باید بررسی شود و تخلفات انجام شده در این حوزه مشخص شود.
به گفته جعفری مســئولیت وزارت جهاد کشاورزی تولید است و به هیچ عنوان کمبود تولید 
تخم مرغ نداریم و تا پایان ســال هم با توجه به تمهیدات انجام شــده تولید بهینه می شود و 
نیاز کشــور تأمین است.این مقام مسئول با اشاره به اینکه نهاده مورد نیاز مرغداری هایی که 
در حوزه تولید تخم مرغ فعالیت می کنند تأمین شده است ادامه داد: با حذف شبکه دلالی در 
توزیع این محصول بدون شک قیمت آن به ثبات می رسد. هرگونه فروش تخم مرغ خارج از 
قیمت مصوب تخلف است و از فردا به شکل جدی تری با این تخلفات برخورد می شود و اگر 
مرغداران نیاز به افزایش قیمت احساس می کنند این موضوع نیز باید توسط سازمان حمایت 

و وزارت جهاد کشاورزی بررسی و نتیجه اعلام شود.

شیرینی شب یلدا گران نشد؟
رئیس اتحادیه دارندگان قنادی، شــیرینی و کافه قنادی تهران با بیان اینکه قیمت شیرینی 
شــب یلدا افزایشــی ندارد، گفت: این در حالی است که قیمت مواد اولیه تولید کاملا افزایش 

یافته است.
به گزارش روزنامه »صبح امروز«، علی بهره مند در گفت وگو با فارس درباره قیمت شــیرینی 
شب یلدا، گفت: قیمت عرضه شیرینی در شب یلدا افزایشی نخواهد داشت و عرضه شیرینی 

با همان قیمت های مصوب ابتدای امسال خواهد بود.
وی گفت: براین اساس هر کیلوگرم شیرینی تر به قیمت ۴8 هزار تومان، هر کیلوگرم شیرینی 
زبــان، پاپیونی و دانمارکی به قیمت 38 هزار تومان و هر کیلوگرم کیک یزدی به قیمت ۲9 

هزار تومان عرضه می شود.
رئیس اتحادیه دارندگان قنادی، شــیرینی و کافه قنادی اظهار داشــت: عدم افزایش قیمت 
شــیرینی در حالی است که قیمت مواد اولیه تولید از جمله روغن، آرد، تخم مرغ و لبنیات از 

ابتدای امسال بطور قابل ملاحظه ای افزایش یافته است. 
وی گفت: مردم حتما خریدهای خود را از قنادی ها و شــیرینی فروشــی هایی دارای پروانه 

کسب خریداری کنند.

خبر

جنگ سنت با بیماری و اقتصاد در؛

گران ترین یلدای قرن!
چند روز مانده به شب یلدا، 
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شور و شــوق زیادی در 
پا  به  بــازار  و  کوچــه 
می شــود و مردمــی را 
می بینیــد که مشــغول 
خرید و تــدارک برای این 
هستند.  باســتانی  جشــن 
دست فروش های زیادی نیز 
در سطح شــهر به فروش 
شــب  این  خوراکی هــای 
می پردازند. این جشن اغلب 
بــه میزبانــی بزرگ ترهــا برگزار می شــود که 

خاطره انگیز و فراموش نشدنی است. 
آیین های شب یلدا گرچه در گذر ایام دستخوش 
تغییراتی شده، اما همچنان در سنت های مناطق 
مختلف کشور مورد توجه است. هرچند که زندگی 
ماشــینی و گرفتاری های روزمره، موجب ایجاد 
فاصله میان مردم ایران با ســنت ها و آیین های 
گذشته شده، اما هنوز هم جلوه ها و نمادهایی از 
سنت های ویژه ای از ایران باستان در ایامی مانند 

شب یلدا و نوروز به چشم می خورد.
آخرین و متفاوت ترین یلدای قرن

اما یلدای امســال بــه دو دلیل تفــاوت زیادی 
با سال های گذشــته دارد اول شــیوع ویروس 
منحوس کرونا کــه دورهمی ها را محدود کرده 
و دوم شــرایط اقتصادی حاکم بــر جامعه دلیل 
اول بســیار واضح اســت، و مــردم برای حفظ 
سلامت خود و پیش گیری از بیماری می بایست 
از برگزاری مهمانی و شــرکت در آن خودداری 
کنند؛ دلیل دوم اما باعث می شــود تا بسیاری از 
خانواده هایی که علاقه مند هســتند تا این سنت 
باســتانی را در جمع کوچک خانواده خود برگزار 
کنند، نتوانند میوه و تنقلات مخصوص این شب 

را خریداری نمایند.
در روز های منتهی به شــب یلــدا صحبت های 
زیــادی در فضــای مجــازی در خصوص عدم 
توانایی مردم برای برگزاری این آیین می شــود، 
به عنوان مثــال یکی از شــهروندان در توئیتی 
نوشــت » یلدای 93، پنج مدل میوه، شــیرینی، 
انواع آجیل، میوه های خشک و دسر، یلدای 95، 
چهار مدل میوه، شیرینی و سه نوع آجیل، یلدای 
9۷، دو نوع میوه، تخمه و بادام و سرانجام یلدای 

99 هندوانه و تخمه «
یلدای ۱3۹8 چگونه گذشت؟

آذرماه سال گذشــته، هر کیلوگرم آجیل شیرین 
بین 1۲5 تا 180 هزارتومان قیمت داشت، پسته 
گران ترین مغز آجیلی بود که کیلویی 100 تا ۲00 

هزار تومان قیمت داشت، بعد از آن نیز مغز بادام 
با قیمت هر کیلو 1۲0 تا ۲00 هزارتومان و بادام 
هندی با قیمت هر کیلو 1۲0 تا 150 هزار تومان 
قرار داشت. مغز فندوق نیز در آذرماه سال گذشته، 
بین 110 تا 160 هزارتومان قیمت گذاری شــده 

بود.
به این ترتیب، با احتســاب قیمــت انواع دیگر 
آجیل همچــون انواع تخمه، توت و برگه زردآلو، 
هزینه آجیل شــب یلدا برای یک خانواده ۴ نفره 
در مناطق شهری ایران، با احتساب دو کیلوگرم 
آجیل، در آذرماه ســال گذشته بین ۲00 تا ۴00 

هزار تومان تمام می شد.

قیمت هر کیلو انار هم در آستانه شب یلدای سال 
1398، بیــن 6 تا ۲3 هزار تومان، قیمت هر کیلو 
هندوانه بین ۴ هزار و 500 تا 5 هزار و 500 تومان 
و قیمــت هر کیلو خرمالو نیز بین 10 تا 16 هزار 
تومان بود. در بــازار مرکبات نیز قیمت هر کیلو 
پرتقال جنوب بین 10 تا 1۲ هزار تومان، پرتقال 
شــمال بین 6 تا ۷ هزار تومان، نارنگی بین 8 تا 
1۲ هزار تومان، ســیب درختی بین 5 تا 9 هزار 
تومان و لیمو شیرین نیز حدود 5 هزار تومان بود.
با این حساب، در آذرماه سال گذشته، قیمت یک 
سبد میوه پذیرایی با ۴ نوع میوه و کیفیت متوسط، 
چیزی حدود 60 هزار تومان بود. همچنین قیمت 
هرکیلوگرم کیک یلدایی در قنادی های ســطح 
شهر تهران حدود 55 هزارتومان، انواع شیرینی تر 
35 هزارتومان، شیرینی دانمارکی، زبان و پاپیونی 
۲8 هزارتومــان و کیک یــزدی ۲1 هزارتومان 

قیمت گذاری شده بود.
بازار یلدای ۱3۹۹

به چند مغازه در ســطح شــهر مشــهد رفتیم تا 
وضعیت قیمت های امســال را مورد بررسی قرار 
دهیم که متوجه شــدیم با ســال 1398 بسیار 
متفاوت اســت، این در حالی است که خانوار های 
ایرانــی، در طول یک ســال گذشــته، یکی از 
شدیدترین موارد کاهش درآمد و افزایش قیمت ها 
در طول دهه های اخیر را تجربه کرده اند. قیمت 
هنداونه به عنوان یکی از اصلی ترین اقلام حاضر 
در سفره شب یلدای ایرانیان، امسال حدود 9 هزار 
تومان اســت در صورتی که هر عدد هندوانه در 
شــب یلدای سال گذشــته، حدود ۴ هزار تومان 
تمام می شد.امســال قیمت هر کیلو انار شــیراز 
بیــن 10 تا 16 هزار تومــان، قیمت هر کیلو انار 
دماوند 1۲ تــا 19 هزار تومان و انار ســاوه هم 
قیمتی بین ۷ تا 1۲ هــزار تومان دارد، همچنین 
قیمت پســته از کیلویی ۲۲0 هــزار تومان آغاز 
 می شــود و تا 360 هزار تومان هم قیمت گذاری

 شــده است.این درحالی است که رئیس اتحادیه 
آجیل و خشــکبار مشهد می گوید: آجیل به دلیل 
ترکیبی بــودن آن و همچنین مغزی جات نیز به 
واسطه اینکه محصول کشاورزی هستند، قیمت 
ثابتی ندارند و نمی توان بر  روی آن قیمت گذاری 

کرد.
علیرضا ارزانی ممقانی در گفتگو با »صبح امروز« 
در ایــن رابطه بیان می کنــد: چند روز واحد های 
صنفی ما تعطیل بودند و مردم تازه خرید خود را 
شروع کردند و طی دو روز آینده میزان خرید آنان 
مشــخص خواهد شد، اما چیزی که واضح است، 
اهمیت این ســنت دیرینه برای هم وطنان است، 

به همین دلیــل پیش بینی می کنیم که اکثر آنها 
خرید داشته باشند.

معضلی به نام قیمت دستوری
وی در پاســخ به این ســوال که »چرا با نزدیک 
شــدن به مناســبت های خاص قیمت اجناس 
مربوط به آن افزایــش می یابد، در حالی که این 
موضوع در ســایر کشور ها کمتر دیده می شود؟« 
تصریح می کند: در تمام دنیا عرضه و تقاضا قیمت 
را مشــخص می کند، در کشــور ما نیز به همین 
صورت اســت. اما، ما گاهی اوقات دوست  داریم 
به صورت دستوری قیمت ها را کنترل کنیم و این 
امر به دلیل اینکه مختص کشــور ما بوده و این 
نوع از اقتصاد را فقط ما داشــته ایم. هیچگاه در 
آن موفق نشدیم و نتوانستیم آن را درست انجام 

دهیم و با این اقدام کار را خراب تر کردیم.
اهمیت شب یلدا برای مردم

رئیس اتحادیه آجیل و خشــکبار مشــهد با بیان 
اینکه »این آیین سنتی برای مردم اهمیت دارد و 
همه مشغول خرید برای این شب هستند«، ابراز 
می کند: با توجه به شرایط ناشی از شیوع ویروس 
کرونا، مردم زیاد دور هم جمع نمی شوند اما جمع 
خانوادگی خود را خواهند داشت و به دلیل اینکه 
تنقلات اصلی این شب آجیل و خشکبار است و 
بدون آن شــب چله معنا و مفهوم پیدا نمی کند، 
به طــور قطعی شــهروندان برنامه ریزی کرده و 
خرید می کننــد.وی ادامه می دهد: امروز که تمام 
موادغذایی مصرفی مردم صنعتی می باشد، بهتر 
اســت که دانه ها و مغزی جات را بــرای تامین 
پروتئیــن و ویتامین بدن خــود مصرف کرده و 
آن را در ســبد غذایی خانواده خود جای دهند و 
اینطور نباشد که فقط در مناسبت های خاص آن 

را تهیه کنند.
آجیل گران نشده است!

ارزانی ممقانی در خصوص تامین آجیل و خشکبار 
شب یلدا در بازار می گوید: به دلیل اینکه در سال 
جاری، تولیــد و فرآوری محصولاتمان در بخش 
کشاورزی نسبت به سال گذشته افزایش داشته، 
هیچ گونه کمبودی در بازار وجود ندارد، همچنین 
در بحث گرانی ، بسیاری از کالاها افزایش قیمت 
شدیدی پیدا کرد اما در مورد آجیل و خشکبار این 
اتفاق رخ نداد، حتی در بسیاری از اقلام هیچ گونه 

افزایش قیمتی مشاهد نشده است.
علیرضا ارزانی ممقانی رئیــس اتحادیه آجیل و 
خشــکبار مشهد، از مردم در خواســت کرد تا به 
واحد های صنفی معتبر مراجعه کنند و خرید خود 
را به لحظات آخــر موکول نکنند، زیرا واحد های 
صنفی شلوغ شده و رعایت پروتکل های بهداشتی 

سخت می شود.
کمبود میوه وجود ندارد

رئیس اتحادیه بار فروشان مشهد نیز در خصوص 
شــرایط این روز های بازار میوه می گوید: از نظر 
حجــم و فراوانــی میوه هیچ مشــکل و کمبود 
عرضه ای وجود ندارد. هفته گذشــته که به رصد 
بازار پرداختیــم به این نتیجه رســیدیم که اگر 
محصــولات در روز اول فــروش نمی رفت، به 
روز های بعد انتقال پیــدا می کرد و این موضوع 
بدین معنا اســت که عرضه ما به مراتب از تقاضا 

بیشتر است.
حیدر ســاکن در گفتگو با »صبــح امروز« بیان 
می کند: در دو روز پایانی هفته گذشته، با ازدحام 
مراجعه کنندگان مواجــه بودیم و درواقع خرید ها 
مقدار بیشــتری صورت گرفت، اما از آنجایی که 
همکاران مــا در این زمینه تجربه دارند، بازهم با 
کمبود مواجه نشدیم و تمام محصولات به وفور 

وجود دارد.
انار و نارنگی؛ گران های بازار

وی با بیان اینکه »تنها دو قلم از میوه ها افزایش 
قیمت پیدا کردند که آن هم طبیعی است« ابراز 
می کنــد: انار به دلیل اینکه یکی از اقلام پایه در 
سفره شب یلدا است و نارنگی نیز به دلیل اینکه 
اواخر فصل آن اســت و یکــی از میوه های این 
فصل در ســبد مصرف خانوار محسوب می شود، 
مقداری نســبت به روز های قبل افزایش قیمت 

داشتند.
از محصولات وارداتی چه خبر؟

رئیس اتحادیه بار فروشان مشهد با اشاره به اینکه 
»بقیه محصولات قیمتــی ثابت دارند و روزانه با 
یک اختلاف جزئی که ناشــی از کیفیت متفاوت 
بســته بندی ها است عرضه می شــوند« تصریح 
می کنــد: در زمینــه محصــولات خارجی مانند 
آناناس، موز و نارگیل که تمام ثبت  سفارش های 
آن ها مربوط به زمان قبل ازممانعت آنان توســط 
وارد کننــدگان اســت و ثبت ســفارش جدیدی 
صورت نگرفتــه، افزایش قیمت زیادی داریم که 
ارتباطی باشب یلدا ندارد و تنها دلیل آن کاهش 
بسیار زیاد واردات و کم یاب بودن آن ها است.وی 
تشریح می کند: این اتفاق در مورد موز نیز وجود 
دارد اما مقدار آن کمتر اســت، یعنی محصولات 
فیلیپیــن و اکوادور30 تا 33 هزار تومان، هند ۲8 
هزار تومان و پاکستان 1۲ تا 15 هزار تومان است. 
برای امروز و فردا نیز محصولات زیادی سفارش 
داده شــده است، که منتظر خواهیم بود تا ببینیم 

تقاضا به چه صورت خواهد بود.
گفتگو با شهروندان

یک شهروند در خصوص قیمت آجیل شب یلدا 
می گوید: امســال قرار است شــب یلدا در خانه 
بمانیم و به دیدار بزرگ تر هــا نرویم، اما من که 
کارمند آموزشــگاه رانندگی هستم و ۲ میلیون و 
۴00 هزار تومان حقوق می گیرم، باید برای جمع 
خانوادگــی خود حدود 300 تــا ۴00 هزار تومان 
هزینه کنــم تا فقط میوه و آجیــل بخرم، یعنی 
یک هفتم حقوقم را در یک شــب خرج کنم که 
این موضوع اصلا منطقی نیســت.رضا شهروند 
دیگری است  که در حین اینکه مشغول تماشای 
آجیل ها و قیمت درج شــده بر روی آن ها است 
می گوید: من صاحب سه فرزند هستم و نمی دانم 
از هرکدام این مغز ها چــه مقدار بخرم تا کفاف 
بدهد و شرمنده خانواده ام نشوم، مثلا قیمت پسته 
۲50 هزار تومان است به نظر شما چقدر باید تهیه 
کنم تا کافی باشد و بچه هایم از خوردن آن لذت 
ببرند؟وی ادامه می دهد: وضعیت قیمت میوه هم 
که فرق چندانی با آجیل جات ندارد و قیمت ها سر 
به آسمان زده است. از موز کیلویی 35 هزار تومان 
هم که بگذریم و به نخریدن آن فکر کنیم، فقط 
برای تهیه دو سه نوع میئه ساده هم مبلغی فراتر 

از آنچه فکر کنید باید بپردازیم.
حسین نیز که سرپرست یک خانواده 6 نفره است 
ابراز می کند: در سال های گذشته شب یلدا را در 
منزل بزرگتر ها می گذراندیم اما امسال که امکان 
آن وجــود ندارد، خود باید برای این شــب خرید 
کنم، وقتی به آجیل فروشی مراجعه کردم با دیدن 
قیمت ها مات و مبهوت ماندم، اما چاره ای ندارم و 
نمی توانم دست خالی به خانه برگردم؛ از مسولین 
تقاضا دارم تا نگاهی به این قیمت ها و همچنین 

در آمد مردم بکنند.
شــهروند دیگری می گوید: امســال بــه خانه 
مادر بزرگم خواهیم رفت و مانند ســال های قبل 
دورهم جمع خواهیم شــد، هیچ کدام از ما کرونا 
نداریم و از ســلامت خود مطمئن هســتیم پس 
دلیلی ندارد که در خانه بمانیم و حوصلمان ســر 

برود.
 وقتــی از او می پرســم  از کجــا انقدر مطمئن 
هستید که کسی در جمعتان نافل بیماری نیست؟ 
می گوید: امیدوارم که هیچ کدام از ما ناقل نباشیم. 
در خانه ماندن خــرج زیادی دارد به همین دلیل 
بــه اتفاق خواهر و برادرهایــم هرکدام یک نوع 
خوراکی می خریــم و دورهم جمع می شــویم، 
اینگونه با این قیمت های سرســام آور هزینه مان 

کمتر می شود.
هرچه به شب یلدا نزدیک تر می شویم، نگرانی ها 
از افزایــش شــیوع ویروس کرونا در این شــب 
افزایش می یابــد تا جایی که وزارت بهداشــت 
کشورمان اخیرا پیشنهاد تعطیلی آخرین روز  های 
پاییز را ارائه کرده بود و حالا نظرش را تغییر داده 
و پیشنهاد متفاوتی برای دو روز آخر آذرماه تدارک 

دیده است.
از ســوی دیگر اما گروهی بی تفاوت نســبت به 
هشــدار ها قصد برگزاری مراسم و دورهمی را در 
این شــب دارند که از آنان می خواهیم تا به دلیل 
شــیوع بالای ویروس کرونا، آمــار بالای تلفات 
آن و محدودیت های اعمال شــده برای کاهش 
آمار مبتلایان،برای حفظ ســلامت افراد خانواده 
و اطرافیان دید و بازدیدهای شــب یلدای 99 را 

به صورت مجازی برگزارکنند.

ارزانی ممقانی: در تمام 
دنیا عرضه و تقاضا قیمت را مشخص 
می کند، در کشور ما نیز به همین 
صورت است. اما ما گاهی اوقات 
دوست  داریم به صورت دستوری 
قیمت ها را کنترل کنیم و این امر به 
دلیل اینکه مختص کشور مابوده و 
این نوع اقتصاد را فقط ما داشته ایم 
هیچگاه در آن موفق نشدیم و 
نتوانستیم آن را درست انجام دهیم 
و با این اقدام کار را خراب تر 
کردیم

ساکن: در زمینه 
محصولات خارجی مانند 
آناناس، موز و نارگیل که تمام 
ثبت  سفارش های آن ها مربوط 
به زمان قبل ازممانعت آنان 
توسط وارد کنندگان است و 
ثبت سفارش جدیدی صورت 
نگرفته، افزایش قیمت زیادی 
داریم که ارتباطی باشب یلدا 
ندارد و تنها دلیل آن کاهش 
بسیار زیاد واردات و کم یاب 
بودن آن ها است
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»سواد امنیتی« در »خانه امن«
علی اکبر سبزیان

مدیرکل نهاد کتابخانه های عمومی خراسان رضوی
1_ بــه این گذاره ســخت پایبندم که در کنار خواندن کتــاب خوب باید فیلم خوب و 

سریال خوب را هم دید.
 آگاهــی ، اطلاعات ، دانــش و بینش اگربا جاذبه های بصــری و رویکرد هنرمندانه 
همچون فیلم و سریال همراه باشد نقش ماندگار تری به خود می گیرد.گاهی اثر فیلم 

و سریال خوب از کتاب هم بیشتر است، هر چند اصالت با کتاب است.
۲_ یکی از ســواد های مورد نیازعموم طبقات جامعه کــه ضرورت آن درعصر ترک 
تازی فضای مجازی و دوره شــیطنت های مدرن و خاص دشــمن بیشــتر احساس 

می شود«سواد امنیتی« است.
مباحثی همچون آشــنایی با تکنیک های ارتباطی و رفتار ســازمان های جاسوسی در 
فراینــد فریب افراد، اقدامات نرم اســتکبار در عرصه نفوذ فرهنگی ،جاسوســی تلفنی 
،سوءاستفاده  از هویت های جعلی، جذب نخبگان، هدیه، تسهیلات، دعوت و ارتباطات 
دوستانه برای اقدامات خرابکارانه و جاسوسی که بایدبه نحو لازم پیرامون آنها اطلاعات 

و آگاهی لازم کسب شود.
 آشــنایی با شیوه های نفوذ دشمن و اطلاعات اولیه از هرگونه سوژه های خرابکارانه و 
حتی گزارش  اتفاقات مشــکوک ضد امنیتی به نهادهای امنیتی از جمله مواردی است 
که در صورت دارا بودن »سواد امنیتی« محقق می شود .این آگاهی و سواد را می توان 

از دو راه به مخاطب منتقل کرد:کتاب و فیلم.
3_«خانه امن«، ســریال پربیننده ای که این شــب های کرونایی میهمان خانه های 
ایرانی اســت، از جمله مجموعه های تلویزیونی است که تلاش کرده با رعایت طبقه 

بندی حفاظتی و امنیتی به آموزش هنرمندانه »سواد امنیتی«به مردم بپردازد.
این ســریال با درون مایه امنیتی و جاسوسی ونیم نگاهی هم به  فسادهای اقتصادی 
داخلی دارد و تهدیدات داعش ،چگونگی طراحی کشــورهای غربی و کمک های مالی 

منطقه ای به این گروه تروریستی را به تصویر کشیده است.
 هرچند خط اصلی قصه این سریال سناریوی آمریکا برای ناامنی خانه اما ایرانی هاست 

و از این منظر جعبه سیاه تروریسم را هم باز میکند.
 تصویر کشیدن رشادت های ســربازان گمنام امام زمان«عج« در ماموریتهای خطیر 
داخلی و خارجی و حفظ و گسترش امنیت عمومی و حمایت از شهروندان ایران اسلامی 
توسط دســتگاه امنیتی کشور وهشدار نسبت به آسیب پذیری های امنیتی و همچنین 
سختی های کار »مدافعان امنیت کشور«در حیطه فردی و خانوادگی شان از دیگرنقاط 

برجسته سریال« خانه امن« است.
۴_مهمترین آگاهی های امنیتی و اطلاعاتی که مورد نیاز شهروندان اعم از کارمندان 
دولت و شــهروندان عزیز می باشــد باید در قالب«ســوادامنیتی« ارائه شــود چراکه 
هوشــیاری و حساسیت مردم نسبت به وقایع امنیتی ، شکست توطئه های دشمنان این 
مرز و بوم را در پی دارد. برای جامعه نعمتی بالاتر و ارزشمندتر از امنیت وجود ندارد و 
مهم اینکه امنیت نیز تصادفی نیســت بلکه محصول آگاهی و«سواد امنیتی«است. در 
تمام کشورهای توسعه یافته،همکاری با دستگاه های امنیتی  که ناشی از«سوادامنیتی: 
شهروندان اســت یک فرهنگ عمومی و برخاسته از احســاس نیاز عمومی به امنیت 

پایدار می باشد.
» خانه امن« در راســتای آموزش »ســواد امنیتی« شهروندان در یک سکانس جذاب 
آموزش می دهد که هرگونه اتفاق مشکوک امنیتی را به تلفن 113 گزارش دهند .قطعا 

امنیت ملی درگرو مشارکت آحاد جامعه در تامین امنیت عمومی است.
اگر«ســوادامنیتی« شــهروندان و مشــارکت آنان در امنیت عمومی بالابرود چه بسا 
بســیاری از اقدامات خرابکارانه خنثی شده و توطئه های بزرگ نقش بر آب شود و این 

مهم در سریال »خانه امن« به درستی به آن پرداخته شده است.
درود خدا بر امام راحل عظیم الشــان که فرمودند »امروز بایدهمه شــما مردم سازمان 

اطلاعات باشید«.
5_با گرامیداشــت یاد و خاطره شــهدای عزیز امنیت کشور به همه مدافعان امنیت و 
ســربازان گمنام امام زمان »عج« ادای احترام نمــوده و به عنوان یک فعال فرهنگی 
از همه عوامل ، دســت اندرکاران و بازیگران سریال خانه امن که یک سریال آموزنده 
وارتقاء بخش در جهت »ســوادامنیتی« را به خانه های مردم بردند صمیمانه قدردانی 

می کنم.

برای مقابله با سایت های شرط بندی به 
دستگاه های مسوول کمک می کنیم

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: این وزارتخانه در مقابله با ســایت های قمار و 
شرط بندی به دادستانی، پلیس فتا و بانک مرکزی کمک می کند.

 محمدجواد آذری جهرمی  درمورد درگاه های مرتبط با قمار و شــرط بندی، شناسایی و 
مقابله با آن و اقدامات وزارت ارتباطات در این باره گفت: دادستانی کل کشور اقدامات 
خوبی در مبارزه و مقابله با سایت های شرط  بندی و قمار انجام داده که تشدید مجازات 

و برخورد قاطع از مهمترین این اقدامات است.
وزیــر ارتباطات و فناوری اطلاعــات ادامه داد: بانک مرکزی هم در حال شناســایی 
درگاه های مرتبط با قمار و شرط  بندی است و مقابله با این سایت ها را مدیریت می کند 

و جلوی دریافت و پرداخت پول قمار را گرفته و تلاش دارد مانع انجام این کار شود.
آذری جهرمی با بیان اینکه وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات هم در حوزه تخصصی 
خود برای اجتناب از ورود به ســایت های شرط بندی با مجموعه قضایی، پلیس فتا و 
بانک مرکزی همکاری می کند، خاطرنشــان کرد: شناســایی قماربازان در دستور کار 
بانک مرکزی قرار دارد. این افراد از طریق تراکنش های بانکی شناسایی شده و پس از 

معرفی به مراجع قضایی با آنها برخورد می شود.
وسوســه یک شبه پولدار شدن با حمایت برخی ســلبریتی ها موجب توجه نوجوانان و 
جوانان به ســایت های شرط بندی و بخت آزمایی شده است تا به خیال  خود، از مسیر 

آسان تر به آرزوهای شان برسند اما تاوان سختی داده اند.
»ریسک کنید و پول دار شوید«، »فوری پول دار شوید«؛ »زندگی لاکچری حق شماست 
و غیره« گزاره هایی اســت که مردم را تحریک به شروع مشارکت در سایت های شرط 

بندی کرده است.

یادداشت 

ساختار سربازی اجباری باید تغییر کند 

کاهش آمار فوتی های کرونا

ســوتیتر: افرادی که به خدمت مقدس سربازی اعزام می شوند 
هــم باعث رشــد و ارتقا خود باشــند و هم موجب پیشــرفت 

بخش های مختلف نظامی باشند
نماینده مردم ابهر، خرمدره، سلطانیه در مجلس شورای اسلامی 
گفت: پدیــده  اجباری یا تحمیلی امور کمتریــن آثار تربیتی را 
می تواند داشــته باشــند، به همین دلیل اعتقاد دارم ســاختار 
ســربازی اجباری باید تغییر کند.حسن شجاعی علی آبادی در 
مورد اجباری بودن ســربازی گفت: آموزش عمومی نظامی بر 
همگان لازم اســت چون بحث امنیت کشور مطرح است، باید 
حداقل های آموزش نظامی را همه مردم داشــته باشند.نماینده 
مردم ابهر، خرمدره، سلطانیه در مجلس شورای اسلامی افزود: 
ســربازی اجباری در یک دوره در جهان متولد شــد، زمان آن 
در کشــورهای مختلف متفاوت بود این دوره در کشــور ما دو 

ســال مطرح شد تا مشمولان به نظام و حکومت خدمت کنند، 
در حال حاضر این زمان ضرورت خود را از دســت داده است.

وی ادامه داد: در بســیاری از کشــورها دوران خدمت سربازی 
طولانی نیســت، امیدوارم طرح مناســبی در مورد ســربازی 
طولانی در مجلس ارائه شــود؛ تا افرادی که به خدمت مقدس 
ســربازی اعزام می شوند هم باعث رشــد و ارتقا خود باشند و 
هم موجب پیشــرفت بخش های مختلف نظامی باشــند.نایب 
رئیس کمیســیون اصل نود مجلس تصریح کرد: باید طراحی 
جدیدی در خصوص خدمت و زمان ســربازی صورت بگیرد در 
حــال حاضر با برخی از نماینــدگان در حال جمع آوری ایده ها 
و راهکارها هســتیم، از تمام کســانی که در این زمینه دغدغه 
دارند دعوت می کنم که هر ایده و پیشنهادی دارند در خصوص 
خدمت سربازی ارائه کنند.در حال حاضر دوران خدمت سربازی 

مورد رضایت اکثریت علی الخصوص مشمولان نیست.شجاعی 
تاکید کرد: قوانین کشــور محترم هستند و تا زمانی که قانون 
اصلاح نشــود همه ما موظف هستیم مطابق قانون رفتار کنیم، 
خدا نکرده این بهانه ای نباشد برای کسی که از قانون سرپیچی 
کند که مجازات خود را خواهد داشــت، بنده معتقدم که اصلاح 
قوانین خدمت عمومی ضروری اســت و امیدوارم این اتفاق در 

آینده نزدیک رخ دهد.
اصلاحات بنیادی در خدمت سربازی 

نماینده مردم در مجلس یازدهم یادآور شــد: پدیده  اجباری یا 
تحمیلی امور کمترین آثار تربیتی را می تواند داشــته باشــند، 
به همین دلیل اعتقاد دارم ســاختار سربازی اجباری باید تغییر 
کند؛ تا مشمول با شــوق و علاقه وارد خدمت سربازی شود و 
بدانــد دوران خدمت برای او آورده ای خواهد داشــت، البته در 

برنامه های آتی داریم که به ســربازی غنا و بهایی بدهیم مثل 
آموزش فنی و حرفه اییکه با همکاری ســتاد کل و ســازمان 
نظام وظیفه این اتفاق رخ می دهد و یکسری آموزش های فنی، 
حرفه ای و مهارتی داده می شــود این اصلاحات بنیادی نیست، 

باید اصلاحات بنیادی در خدمت سربازی رقم بزنیم.
شــجاعی ادامه داد: در حال حاضر حقوق سربازان آن گونه که 
باید پرداخت نمی شــود، امیدوارم آنچه قانون تکلیف کرده در 
خصوص پرداختی به ســربازان رعایت شود.نماینده مردم ابهر 
خاطر نشان کرد: خرید خدمت به هر عنوانی مورد قبول نیست 
چرا که منجر با ایجاد فاصله طبقاتی می شود، با فروش سربازی 
قشــر مرفه جامعه می توانند با پرداخت مبلغی خدماتی دریافت 
کنند که قشــر ضعیف از آن محروم هستند طرح خرید خدمت 

غیرعادلانه و ظالمانه است.

سخنگوی وزارت بهداشت از فوت 1۷8 بیمار کووید19 
طی شبانه روز گذشته خبر داد.

سیما سادات لاری در اعلام آخرین آمارهای کرونا در 
ایران، بیان کرد: از دیروز تا امروز )۲8 آذر 1399( و بر 
اساس معیارهای قطعی تشخیصی، ۷1۲1 بیمار جدید 
مبتلا به کووید19 در کشــور شناسایی شد که 1085 
نفر از آنها بستری شدند. مجموع بیماران کووید19 در 

کشور به یک میلیون و 1۴5 هزار و 651 نفر رسید.
وی افزود: متاسفانه در طول ۲۴ ساعت گذشته، 1۷8 
بیمار کووید19 جان خود را از دســت دادند و مجموع 
جان باختگان این بیماری به 53 هزار و ۲۷3 نفر رسید. 
خوشــبختانه تاکنون 865 هزار و ۴۷۴ نفر از بیماران، 

بهبود یافته و یا از بیمارستان ها ترخیص شده اند.
سخنگوی وزارت بهداشت همچنین گفت: 56۲۷ نفر 
از بیماران مبتلا به کووید19 در وضعیت شــدید این 

بیماری تحت مراقبت قرار دارند.
لاری افــزود: تا کنون 6 میلیــون و 9۴۴ هزار و ۴6۲ 
آزمایش تشــخیص کووید19 در کشــور انجام شده 
است. در حال حاضر و بر اساس آخرین تحلیل ها، 1۲ 
شهرستان در وضعیت قرمز، ۲88 شهرستان نارنجی و 

1۴8 شهرستان در وضعیت زرد قرار دارند.
وی درباره وضعیت اســتان های قرمــز نیز بیان کرد: 
شهرســتان های زرین دشت در اســتان فارس، بافت 
در اســتان کرمان، گمیشان در استان گلستان، آستارا، 
بندرانزلی، رودســر و تالش در اســتان گیلان و آمل، 
بهشــهر، رامســر، گلوگاه و نکا در استان مازندران در 

وضعیت قرمز قرار دارند.
فعلا خبری از خرید واکسن کرونا نیست

رییس کمیسیون بهداشــت مجلس شورای اسلامی 
بیان کرد: واکســن کرونای بنیاد برکت مجوز فاز اول 

آزمایش انســانی خود را دریافت کرده اســت و اوایل 
دیماه نیز آزمایشات خود را آغاز خواهد کرد همچنین 
واکسن های تولیدی انستیتو رازی نیز تا چند روز آینده 
مجوزهــای فاز اول آزمایش انســانی خود را دریافت 
خواهد کرد ولی خوشــبینانه ترین کارشناسان معتقدند 
که زودتر از خرداد و تیرماه ســال آینده به تولید انبوه 

واکسن کرونا دست پیدا نخواهیم کرد.
ایسنا نوشــت: دکتر »حسینعلی شــهریاری« درباره 
واردات واکسن کرونا گفت: تا این لحظه نتوانسته ایم 
منابع ارزی لازم برای خرید واکســن کرونا را تامین و 
این پول را به خارج از کشــور منتقل کنیم و احتمال 
دارد که همانند مشــکلی که در مورد واکسن آنفلوآنزا 
داشــتیم به طوری که پول تهیه این واکسن را تامین 
به و خارج از کشور منتقل کنیم اما نتوانستیم واکسن 
آنفلوآنــزا را وارد کنیم؛ هم اکنون نیز احتمال می رود 

که برای تهیه واکســن کرونا نیز با این مشکل روبرو 
شــویم بنابراین تمام امید ما تولید واکســن کرونا در 

داخل کشور است.
نماینده مردم زاهدان در مجلس شــورای اسلامی با 
اشــاره به اینکه برای تهیه واکسن کرونا نیاز است که 
منابع مالی را به صورت فرانک تامین کنیم اظهار کرد: 
پول هایی که ما داریم تبدیل به فرانک نمی شــود و 
هنوز نتوانسته ایم این پول را تامین و به طرف خارجی 

منتقل کنیم.
وی با اشــاره به اینکه هم اکنون چهار پلت فرم تولید 
واکســن کرونا در داخل کشور توسط ۷ شرکت دانش 
بنیان در دست اقدام است، اظهار کرد: از این شرکت ها 
می توان به انستیتو رازی، انستیتو پاستور، بنیاد برکت 
و دو نمونه نیز توســط وزارت دفاع اشــاره کرد که در 
مجموع ۷ نمونه در داخل کشــور در حال کار کردن 

روی تولید واکسن کرونا هستند.
رییس کمیسیون بهداشــت مجلس شورای اسلامی 
بیان کرد: واکســن کرونای بنیاد برکت مجوز فاز اول 
آزمایش انســانی خود را دریافت کرده اســت و اوایل 
دیماه نیز آزمایشات خود را آغاز خواهد کرد همچنین 
واکسن های تولیدی انستیتو رازی نیز تا چند روز آینده 
مجوزهــای فاز اول آزمایش انســانی خود را دریافت 
خواهد کرد ولی خوشــبینانه ترین کارشناسان معتقدند 
که زودتر از خرداد و تیرماه ســال آینده به تولید انبوه 
واکســن کرونا دســت پیدا نخواهیم کرد هرچند که 
انستیتو رازی مدعی شده است که اگر منابع کافی در 
اختیار آن قرار داده شــود شاید تا پایان سال بتوانند ۲ 
میلیون دوز واکســن کرونا را تولید کنند که امیدواریم 
با کمک به این شرکت های دانش بنیان بتوانیم سال 
آینده واکســن کرونا را حداقل برای گروه های آسیب 

پذیر و پرخطر به اندازه کافی تولید کنیم.
نماینده مردم زاهدان در مجلس شــورای اسلامی با 
اشاره به دســتور رییس جمهور مبنی بر خرید واکسن 
خارجی کرونا، افزود: باتوجه به تحریم ها، مشــکل ما 
تامین ارز فرانک اســت که اگر این ارز را تامین کنیم، 
ســپس باید بتوانیم آن را به خارج کشــور انتقال داده 
و بعد از آن واکســن خریداری شــود لذا اینکه دستور 
رییس جمهور چقدر می تواند در این شــرایط و با این 

مشکلات اجرایی شود، جای سوال دارد.
شــهریاری در پاسخ به این ســوال که آیا این دستور 
رییس جمهور یک حرکت نمایشــی بوده یا بســتری 
بــرای خرید و وارد کردن واکســن وجود دارد؟ اظهار 
کرد: ایشــان با نیت خیر ایــن صحبت را کرده اند و با 
توجه به واقعیت ها ما نمی توانیم در این رابطه قضاوت 

کنیم.

فعالیت بیش از حد کودکان را با بیش فعالی اشتباه نگیرید!
وحید حاج سعیدی

با گســترش دانش و تکنولــوژی و به تبع 
آن افزایش سطح آگاهی و سواد رسانه ای 
مردم، کیفیت زندگی افراد نیز دچار تحول 
شده اســت و افراد سعی می کنند به ویژه 
در حوزه ســلامت از دســتاوردهای متعدد 
پزشــکی بیشترین استفاده را ببرند. اما این 
موضوع گاهــی اوقات تبعاتی نیز به همراه 
دارد و افراد نباید به سبب داشتن مطالعه در 
علوم متعدد، خود را کارشناس و متخصص 
در آن امــر تصــور کنند. به عنــوان مثال 
شــیطنت و بازیگوشــی در کودکان امری 
است و در راستای رشد طبیعی آنان رخ می 
دهد. اما گروهی از والدین با مشاهده جنب 
و جوش فراوان فرزند خود بســیار نگران 
می شــوند و در گام اول با خود تشخیصی 
بــه اختلال »بیش فعالی« می رســند! در 
حالی که در تشــخیص درست بیماری ها 
، ملاک ارزیابی باید علائم و نشــانه های 
رفتاری باشد که توسط متخصص درمانگر 
شناسایی می شود و خانواده ها بهتر است 
قبــل از هــر گونه پیــش داوری در مورد 
ســلامت خود و فرزندان نظر پزشــکان و 

افراد متخصص را جویا شوند.
در حال حاضر یکــی از دغدغه های خانواده 
ها به ویژه در ســنین ابتدایی بیماری اختلال 
بیش فعالی فرزندان شــان است. به منظور 
آشــنایی بیشــتر با این اختــلال گفتگوی 
کوتاهی با »مریم فرزاد فر، کارشــناس ارشد 
روان شناســی« انجام داده ایــم که حاوی 

نکات علمی متعددی است.
بیش فعالی چیســت و چه عوارضی 

دارد؟
اختــلال بیــش فعالــی یــا همــان نقص 
توجه)ADHD( یکی از شایع ترین اختلالات 

روانپزشکی در کودکان و نوجوانان است که 
در ســالهای اخیر مورد توجه بیشــتری قرار 
گرفته و بهتر از گذشــته تشخیص و درمان 
می شــود.  معمولا این کودکان با شــکایت 
هــای پرتحرکی، ناســازگاری، بی علاقگی 
برای انجام تکالیف و جا انداختن و بی دقتی 
در دیکته برای درمان ارجاع می شــوند، که 
گاهــی والدین بــه علت نداشــتن آگاهی و 
اطلاعــات لازم در این زمینه کودک را مورد 
ســرزنش، تحقیر، تنبیه و رفتارهای خشونت 
آمیز قرار می دهند که نه تنها اختلال کودک 
تخفیف نیافته، بلکــه باعث افزایش لجبازی 
و نافرمانی و کاهــش اعتماد به نفس او می 

شود.
راههای تشــخیص اختــلال بیش 

فعالی و نقص توجه چیست؟
 راه کارهــای متعددی برای شناســایی این 
اختــلال وجــود دارند. اما برای تشــخیص 
اختلال بیش فعالی و نقص توجه همواره باید 

سه نشانه را باید در نظر بگیریم .
1- پر تحرکی و فعالیت بیش از حد: پرحرفی، 
حرکــت و جنــب و جوش مــدام، عصبی و 
حســاس بودن و مرتب بــالا و پایین پریدن 
یکی از نشــانه های بیش فعالی است. البته 
این نشــانه ها زمانی اختلال محســوب می 
شــوند که در عملکرد روزانه کودک مشکل 
ایجــاد کند. مثــلا اینکه کــودک نتواند با 
دوســتان خود بازی کند یا اینکه نمی تواند 

آرام بنشیند و به درسش گوش دهد.
۲- مســائل مربوط به کنترل تکانه: تکانه به 
معنــای اقدام زود تــر از موعد یا حتی بدون 
فکر اســت. مثــلًا کودک بیــش فعال نمی 
تواند منتظر بماند تا معلم ســوالش تمام شود 
و هنوز سوال تمام نشــده جواب می دهد یا 
نمی تواند نوبت را رعایت کند و منتظر بماند. 

هر چند نشــانه هایی مثل نداشــتن صبر و 
تحمل کافی، پریدن وســط صحبت دیگران 
و نداشــتن حوصله برای ایستادن در صف در 
دوران کودکی تا حدودی طبیعی اســت ولی  
متخصص می تواند تشــخیص دهد که این 

رفتارها از حد طبیعی خارج شده اند یا نه؟
- نشانه های نقص توجه و تمرکز: این نقص 
معمولا در دوران مدرســه خود را نشان می 
دهد. در این حالت  کــودک تمرکز کافی و 
پایدار در کلاس برای یادگیری درس ندارد و 
محرکهای اطراف حواس او را پرت می کند. 
معمولا در دیکته به علت بی دقتی کلمات را 
جا می اندازد یا در امتحان به برخی سوالات 
پاســخ نمی دهد که این مســئله باعث افت 

تحصیلی کودک می شود
علائم بیش فعالــی و نقص توجه از 

چه زمانی قابل تشخیص هستند؟
معمــولا این علایم قبل از ۷ ســالگی قابل 

تشخیص می باشــد و نشانه های تشخیص 
داده شــده حداقل 6 ماه با 5 آیتم در خانه و 

مدرسه در فرد وجود داشته باشد.
اختلال بیش فعالی و نقص توجه در 

کدام جنس بیشتر دیده می شود؟
 اختلال بیش فعالی در پسران 3 برابر بیشتر 
از دختران دیده می شود و با توجه به بررسی 
کــودکان و جامعه، این میــزان در مردان به 

زنان نسبت 3 به 1 است.
نحوه تشــخیص دادن اختلال بیش 

فعالی و نقص توجه چیست؟
ایــن اختلال از جملــه مواردی اســت که 
تشخیص آن مشکل است. تشخیص براساس 
نشانه های رفتاری انجام می شود و براساس 
مصاحبــه ای که متخصص بــا پدر و مادر و 
معلم بر اساس پرسشــنامه کارنز انجام می 

دهند این اختلال تشخیص داده می شود.
علــت اختلال بیــش فعالی و نقص 

توجه چیست؟
علت این اختلال می تواند در زمره پیامدهای 
چنــد عاملی با ریشــه وراثــت و خانوادگی، 
محیطی همچــون مصرف ســیگار و الکل 
مادردر دوران بارداری، اســترس زیاد مادر در 
دوران بارداری، کم وزنی کودک در زمان تولد 
و نارس بودن، مسمومیت با  سرب و صدمات 
و اختلال مغزی و تفاوتهای ساختاری باشد. 
تکنیک های تصویربرداری مغزی در کودکان 
بیش فعال نشان می دهد که قسمتی از مغز 
کارکرد لازم را ندارد از جمله قســمت های 
پیش پیشانی یا پری فرونتال مغز که با بچه 

های عادی متفاوت است.
آیا افراد با مشــکلات بیش فعالی و 

نقص توجه بهبود پیدا می کنند؟
سیر عود یا فروکش این بیماری متنوع است، 
بهبودی در صــورت وقوع معمولا بین 1۲ تا 

۲0 ســالگی رخ می دهــد و بهبودی قبل از 
1۲ ســالگی نادر است. گاهی علائم در بلوغ 
بهبود یافته و گاهی نیز در بزرگســالی ادامه 
می یابد. با افزایش ســن تحرک کمتر شده 
ولی اختلال تمرکز و رفتارهای ناگهانی می 
تواند باقی بماند. در 15 الی ۲0 درصد موارد، 
علائم همراه با افزایش ســن ادامه می یابد. 
بدون درمان تنها یک سوم تا نصف کودکان 
دچار بیش فعالی، مــی توانند با علائم خود 
در زندگی ســازگار و منطبق باشند و الباقی 

مستعد بروز مشکلات ثانویه خواهند بود.
بیش  کــودکان  درمانی  های  روش 

فعال کدامند؟
بی تردید اولین شــیوه درمان کودکان بیش 
فعال، دارو درمانی است که غالبا با استفاده از 
داروهایی از جمله ریتالین با تجویز متخصص 
انجام می شــود کمی از تحرک کودک کم 
و به تمرکز او کمک مــی کند. در کنار دارو 
درمانی می تــوان از روشــهای آموزش به 
والدین، رفتار درمانی و توانبخشــی شناختی 

استفاده کرد.
انجام فعالیت های ورزشی و تخلیه انرژی در 
باشگاه و زمین ورزش، تنظیم زمان خواب و 
فراهم کردن شــرایطی که کودک سریع تر 
به خواب برود، تغذیه مناســب در وعده های 
بیشتر)این به شما کمک می کند تا قند خون 
کودک را ثابت نگه دارید تا عصبانیت و عدم 
تمرکز را به حداقل برسانید(، آموزش مهارت 
هــای اجتماعی و ... نیــز میتوانند در کنترل 

بیش فعالی موثر باشند.
البتــه والدین مــی توانند با تشــخیص زود 
هنگام این اختلال و شــرکت در کلاسهای 
مهارتهای  و  فرزندپروری  مهارتهای  آموزش 
زندگی کمک های قابل توجهی و شایانی به 

فرزندان خود کنند.

گاهی والدین به علت 

نداشتن آگاهی و اطلاعات 

لازم در این زمینه کودک را 

مورد سرزنش، تحقیر، تنبیه 

و رفتارهای خشونت آمیز 

قرار می دهند که نه تنها 

اختلال کودک تخفیف نیافته، 

بلکه باعث افزایش لجبازی و 

نافرمانی و کاهش اعتماد به 

نفس او می شود
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انواع طرح ماهی در هم بیرجند
محمد صمیمی اول

طــرح ریزه ماهــی در بیرجنــد انواع 
مختلفی دارد. در قدیم رایج ترین ریز 
ماهــی، پنج متن یا هفــت متن بوده 
است. متن طرح ریزه ماهی به وسیله 
خطوط پلکانی منفک می شده است و 
متن های متفاوت درست می شود. بعدا 
که خطوط گردان به طرح اضافه شد ما 
شاهد تغییرات هستیم. الان طرح ریزه 
ماهی سراسر که فقط واگیره ریزماهی 

در سراســر متن به کار گرفته می شــود. نوع دیگری که کار می شود ریزه ماهی لچک ترنج 
خورشیدی است که به شکل ترنج شانزده و هشت و سی دو کلاله کار می شود در سایزهای 

مختلف و در وسط کار هم ریزه ماهی کار می شود. 
نوع دیگری که پس از ســال ها دوباره در حال کار اســت ریزه ماهی کف ساده است که در 
قســمت لچک و ترنج ریزه ماهی کار می شود. ولی در قسمت اصلی فرش کاملا تخت بافته 
می شــود.نوع دیگر ترنج ماهی لوزی اســت که لوزی کار می شود و بعضا هم نیم نگاهی به 

طرح های تبریز داشتند و لچک تبریز کار می کنند.

»سیمرغ« ایران در سازمان جهانی جهانگردی 
ثبت شد

ســازمان جهانــی جهانگــردی برند 
»سیمرغ« ایران را به رسمیت شناخت. 
معاون گردشگری م گوید: با این اقدامِ 
UWTO ایران رســما وارد فهرســت 
کشورهای دارای برند گردشگری شد.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به 
نقل از ایسنا ولی تیموری با اعلام این 
خبر گفت: سازمان جهانی جهانگردی 
یکــی از درگاه هــای اصلــیِ آغاز به 

کار رســمی برندهای ملی گردشگری کشورها اســت که در قالب گزارش هایی رسمی، برند 
کشورها، چیستی آنها و داستان موفقیت شان را معرفی و روایت می کند.

او معتقد اســت: معرفی تخصصی و بین المللی خوبی از برند گردشگری ایران توسط سازمان 
جهانی جهانگردی صورت گرفته است.

برند ملی گردشــگری ایران تصویری از یک ســیمرغ به رنگ های »فیروزه ای« و »آجری« 
اســت؛ پرنده ای درحال پرواز که روی بال های آن ظرافت مُقرنس، از عناصر تزئینی معماری 
ســنتی به تصویر کشیده شده است. دُم سیمرغ متشــکل از هفت پر است که مظهر تقدس 
این عدد در فرهنگ ایران و ســایر ادیان و ملل است. رنگ های انتخاب شده نیز که برگرفته 
از رنگ غالب طبیعت و معماری ایران اســت. »ایران با شــکوه: تجربه متفاوت« نیز شــعار 

گردشگری ایران است که در کنار سیمرغ نشسته است.
در گزارشــی که سازمان جهانی جهانگردی در وب سایت ش منتشر کرده، آمده است: »ایجاد 
یک طرح تجاری ملی از ســه ماهه آخر سال ۲018 در دســتور کار وزارت میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دستی ایران قرار داشت. برای دستیابی به این هدف، پروژه تدوین سند 

راهبردی برای هویت ملی برند آغاز شد.
 »Majestic Iran: A Different Experience« ایران برنــد ملی جدید خود را با عنــوان
معرفی کرده اســت. چالش اصلی برای این کشور به عنوان مقصد گردشگری، تعریف هویت 
ملی و ایجاد وحدت بین ظرفیت های مختلف گردشــگری بود. سرانجام »سیمرغ« به عنوان 
هویت بصریِ برند ملی گردشــگری ایران انتخاب شــد. با جمع آوری اطلاعات و بررســی 
افکار عمومی و دیدگاه های کارشناســان، »ایران باشــکوه: تجربــه ای متفاوت« به عنوان 
شعار برند ملی گردشــگری ایران انتخاب شده است. با نهایی شدن شعار برند ملی و هویت 
بصری، جمهوری اسلامی ایران قصد دارد از این برند در کمپین ها و تبلیغات گردشگری این 
کشــور استفاده کند. این برند جدید قرار است در محصولات تبلیغاتی و بروشورهای ذینفعان 

گردشگری دولتی و خصوصی مورد استفاده قرار گیرد.
تحقیــق برای جمــع آوری داده های کمی و کیفی این برند، بر اســاس یــک کار علمی و 
نظرسنجی از طریق توزیع پرسشــنامه بین 600 گردشگر ورودی، کارشناسان گردشگری و 

ذینفعان انجام شده است.
برای شعار جدید ایران، علاوه بر افکارسنجی، ۴0 شعار از نهادهای مختلف فرهنگی و دفاتر 
اســتانی وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دســتی دریافت شد که پس از بررسی 
آن ها توســط متخصصان، در نهایت »ایران باشکوه: تجربه ای متفاوت« به عنوان شعار برند 
ملی گردشگری ایران انتخاب شد. این مفهوم مخفف تعهد ایرانیان به گردشگر ورودی است.
ســیمرغ در افسانه ها و ادبیات ایران یک پرنده افسانه ای است، مخفف خورشید، خِرد و خالق 
که همزیســتی مســالمت آمیز ادیان و اقوام مختلف ایرانی و همچنیــن تنوع زیاد فرهنگ، 
قومیت، ســبک زندگی درنظر گرفته شده اســت. رنگ ها، شاخصههایی از بناهای تاریخی و 

زیبایی های طبیعی کشور در طراحی سیمرغ، نماد وحدت است.«
ایران در بهمن ماه ســال گذشــته از ســیمرغ به عنوان هویت بصری برند ملی گردشگری 
رونمایی کرد و در مهرماه 99 همزمان با روز جهانی گردشــگری، از شعار این برند رونمایی 
شــد. انتخاب سیمرغ به عنوان برند گردشگری ایران، با انتقاد برخی از فعالان و کارشناسان 
گردشــگری روبرو شــد.البته بعضی از فعالان گردشگری معتقدند ســیمرغ پرنده افسانه ای 
اســت که تداعی کننده فرهنگ و هویت ایران نیســت و برای گردشــگران خارجی و حتی 
داخلی ناشــناخته است، بنابراین معیار لازم برای انتخاب برند گردشگری یک کشور را ندارد. 
انتقادهایی هم به شــباهت برند گردشگری ایران با کشورهای دیگر، رنگ و جزئیات طراحی 
این پرنده، وارد شــده است.طراحی برند گردشگری ایران از سال 139۲ با تشکیل کمیته ای 
به نام »طراحی شــعار، لوگو و برند گردشگری« در دستور کار سازمان وقت میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دستی قرار گرفته بود که ریاســت آن را سیدمحمد بهشتی، کارشناس 
میراث فرهنگی به عهده داشــت. اقدامات آن کمیته هرگز به نتیجه نرسید و گزارشی از روند 
این پروژه هم داده نشد.برای برند ملی گردشگری، مدت ها همایش ها و نشست های زیادی 
هم در ســطح داخلی و بین المللی برگزار شــد که خروجی نداشت.  وزارت میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی در نهایت سال 9۷ دوباره این پروژه را در دستور قرار داد و اعلام 
کرد برای تهیه برندِ ســیمرغ و شــعارِ »ایران باشکوه: تجربه ای متفاوت«، نظر حدود 1۷00 

کارشناس را دریافت کرده است.

»دورهمی« در شب یلدا
مهران مدیری با اجرای »دورهمی« و برنامه ای گفتگو مهر در شــب یلدا در شــبکه نسیم 
حضور می یابد.به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از پایگاه اطلاع رسانی سیما، شبکه 

نسیم مردم را به دورهمی شب یلدای این شبکه دعوت کرد.
شبکه نشاط و سرگرمی نسیم هم، همگام با سایر شبکه های سیما، برنامه های شاد و مفرحی 

را برای شب یلدا تدارک دیده است .
مهران مدیری در شــب یلدای امســال هم مانند سال های گذشــته با برنامه دیدنی و شاد 

»دورهمی« به خانه های ما قدم می گذارد.
دورهمی شبکه نسیم یکشنبه شب از ساعت ۲1: 30 به روی آنتن می رود.

دیگر برنامه های ویژه شــب یلدای شبکه نسیم »نســیم آوا« است که در ساعت 18 پخش 
می شــود.»ویتامین خ «ســاعت 18:30، برنامه »کتاب باز« ساعت 19 و مسابقه »شوتبال« 

ساعت ۲0 به روی آنتن می رود. »کودک شو« هم ساعت ۲3 پخش می شود.

روزنامه دستبافته ها

خبر

 دست آقای خواننده در جیب مردم
در روزهای گذشــته با پیوستن شــادمهر عقیلی به فهرست 
سلبریتی هایی که تبلیغِ ســایت های شرط بندی را می کنند، 
بحــث این ســایت ها و لزوم ممنوعیت آن هــا، بار دیگر در 

فضای رسانه ای داغ شده است.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و بــه نقل از خبرگزاری 
خبرآنلاین، زمان زیادی اســت که نقش تخریبی سایت های 
شرط بندی در فضای رسانه ای مطرح شده، ولی زمانی بحث 
ســر این موضوع بالا گرفت که پای شادمهر عقیلی، یکی از 
خوانندگان موسیقی پاپ در خارج از کشور هم به این عرصه 

باز شد و او از سایت شرط بندی خود رونمایی کرد.
این کار، شــوکی بــرای هواداران این خواننــده بود و آن ها 
که منطقی تر فکر می کنند و این ســایت های شرط بندی را 
راهی برای خالی کردن جیب مردم می دانند، در شــبکه های 
اجتماعی واکنش های تندی به این اتفاق داشتند. موضوعی 

که قطعا فردی مانند شــادمهر پیش از ورود به این کار از آن 
اطلاع داشته اما وعده گردانندگان بساط مدرن قمار آن قدر 

چرب بوده که این خواننده را با خود همراه کرده است. 
شادمهر، حالا یکی از مشــهورترین افرادی است که با این 
سایت ها دســت همکاری داده و حاضر شده از باخت مردم، 
درآمد کســب کند. این اتفاق در هفته گذشــته باعث شــد 
انتقادها از فعالیت ســایت های شــرط بندی وارد فاز تازه ای 

شود.
در همین ارتباط، مهران محرمیان، معاون فناوری های نوین 
بانک مرکزی از شناسایی هوشمند درگاه های مرتبط با قمار 
و شرط بندی و مسدودسازی خودکار آنها خبر داد و سرهنگ 
داود معظمی گودرزی، رئیس پلیس فتا هم درباره افرادی که 
با این ســایت ها همکاری می کنند گفت: »با اقدام پلیس فتا 
تهران، طی چند روز گذشته، بیش از 30 نفر از افرادی که در 
حوزه قمار و شرط بندی فعال بودند، دستگیر شدند و آن ها را 

در اختیار مرجع قضایی قرار دادیم. قالب این اشخاص کسانی 
هستند که در فضای مجازی تبلیغات سایت های شرط بندی 

را انجــام دادند و در قبال این تبلیغات هم وجوهاتی دریافت 
کرده اند.«

گزارشی از شکست فیلم ها با وجود حضور هنرمندان محبوب؛

ستارگانی که ناجی گیشه نبودند!
قســمت اول | از میــان 
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تولیدات سینمای کشور 
هر ســاله فقط برخی 
فیلم هــا مجال اکران 
می یابنــد و به نمایش 
عمومی در می آیند. تهیه 
کنندگان وکارگردانان نیز 
با در نظر گرفتن بازگشت 
سرمایه شان، تلاش دارند 
با انتخاب بازیگران چهره 
و ســتاره  های محبــوب 
مردم، انتخاب داستان جذاب و مخاطب پسند 
و در نظر گرفتن زمان مناســب برای اکران 
فیلم هایشان در گیشه موفق باشند و آثارشان 
جــزو پرفروش  های ســینما در ســال های 
اما همیشه معادلات  مختلف، فهرست شود. 
جور درنمی  آید و برخی موارد دست به دست 
هم می  دهند فیلمی با وجــود نقش آفرینی 
ســینما،  محبوب  ســتاره های  و  چهره  هــا 
برخورداری از مضمونی جــذاب و در اختیار 
داشــتن ســالن های کافی و مناسب، نتواند 
نبض گیشــه را در دســت گیرد و با جذب 
مخاطب انبوه به باشگاه میلیاردی  ها بپیوندد. 
مرور فیلم  هایی که با وجود حضور بازیگران 
نام آشنا،کارگردانان صاحب نام و سوژه  های 
جذاب در گیشــه شکست خورده اند گواه این 
ادعاست که در ســینما هیچ چیز قابل پیش 
بینی نیســت و همیشه غافلگیرکننده است و 
به قــول بهــرام بیضایی: »اتفــاق خودش 
نمی  افتد«، سینماست و هزار حرف و حدیث 

که باید با آن کنار آمد.
بی خداحافظی)احمد امینی(

احمد امینی با »بی 
برای  خداحافظی« 
تصور  این  خیلی ها 
که   کرد  ایجــاد  را 
این فیلــم می تواند 
فروش  گیشــه  در 
خوبی داشــته باشــد. حضور رضا صادقی و 
نخستین بازی اش در یک فیلم سینمایی آن 
هم در نقش نخســت، باعث شــد خیلی ها 
گمان کنند »بی خداحافظی« از شانس های 
اصلی فتح گیشــه باشــد. فیلم داستان سه 
جــوان را روایت می  کند کــه هر کدام برای 
رســیدن به هدفی از بندرعباس عازم تهران 
می شوند. فیلم احمد امینی در عید نوروز هم 
اکران شــد تا دیگر کسی در موفقیت آن در 
گیشــه شک نداشته باشد. اما برخلاف تصور 
منتقدان و تماشــاگران، فیلم بــا بازی پگاه 
آهنگرانــی، محمدرضــا فروتــن، شــقایق 
فراهانی، کورش تهامــی، هومن برق نورد، 
پیــام دهکردی، تــرلان پروانه و افشــین 
هاشــمی شکســت خورد و با فروش ۴۷0 

میلیون تومانی باگیشه خداحافظی کرد.
ازدواج صورتی)منوچهر مصیری(

موفقیت فیلم»دنیا« 
بــا بــازی هدیــه 
محمدرضا  تهرانی، 
نیا، گوهر  شــریفی 
الهام  خیراندیــش، 
حمیدی و ســروش 
را  کارگــردان  مصیری  منوچهــر  گودرزی، 
وسوســه کرد این تجربه را دوباره تکرار کند. 
وی در فیلم »ازدواج صورتی«  سراغ داستانی 
عشقی رفت و تهیه کننده هم برای آن سنگ 
تمام گذاشت تا بفروشد. فیلم داستان زندگی 
»آریان« دانشجوی معماری را روایت می کند 
کــه می خواهد بــا »دنیا«، همکلاســی اش 
ازدواج کند اما پول کافی ندارد و بیکار است. 
زنده یاد خسروشــکیبایی و فاطمه گودرزی 
ایفــای نقش  های اصلی فیلــم  را به عهده 
گرفتند. بهــرام رادان هم کــه آن زمان در 
ســینما تغییــر مســیر داده و بــا فیلم های 
»گیلانه« رخشــان بنی اعتماد و »شمعی در 
باد«  پوران درخشــنده، مورد توجه منتقدان 
قــرار گرفته بود، به صرافــت افتاد یک فیلم 
تجاری پرفروش دیگــر در کارنامه اش ثبت 
کند اما همه چیز برخلاف انتظار پیش رفت. 
»ازدواج صورتــی«  بــا 115 میلیون تومان 

فروش در گیشه شکست خورد.
آل )بهرام بهرامیان(

ترسناک»آل«  فیلم 
بهــرام  ســاخته 
تهیه  به  و  بهرامیان 
زنده یاد  کنندگــی 
علــی معلــم کــه 
مرحله  از  تبلیغاتش 
پیش تولید آغاز شــده بود، در بدترین زمان 
ممکــن اکران شــد.آناهیتا نعمتی، مصطفی 
زمانی، همایون ارشادی و هنگامه حمیدزاده 
بازیگران فیلم بودند. فیلم داســتان مهندس 
جوانی  است که از طرف هیئت  مدیره شرکت 
محل کارش، همراه زن باردار خود عازم یک 
مأموریت کاری در ایروان می  شود. به تدریج 
روزهــای آفتابی این زوج، جــای خود را به 
روزهای تیره می دهد چــون حوادثی در راه 
است. فیلم با وجود فیلمبرداری در ارمنستان 
و داستانی معمایی و جنایی نتوانست در گیشه 
موفق باشــد و فقــط ۲30 میلیــون تومان 

فروخت.
نقاب)کاظم راست گفتار(

فیلم»نقاب« ساخته 
گفتار  راست  کاظم 
با بازی امین حیایی 
پیروزفر،  پارســا  و 
و  خوئینی ها  ســارا 

گوهر خیراندیش، محمدرضا شــریفی نیا  و 
زنده یــاد ماه چهــره خلیلی با یک ســوژه 
جنجالی  و پس از چند سال توقیف، بهار سال 
1386 بــه نمایــش درآمــد. فیلــم درباره 
»کامران«اســت که در دبی رستوران دارد و 
طی یک تصادف با دختر زیبا و ثروتمندی به 
نام »نگار« آشــنا می شــود و با هم ازدواج 
می کنند. اما پس از ازدواج کم کم بدخلقی  ها 
و ناســازگاری  های کامران شــروع می شود. 
فیلــم ابتــدا فــروش خوبی داشــت اما در 
میانه  هــای اکران، نســخه غیرمجاز فیلم به 
بازار آمد و پس از گذشــت مدتی اکران فیلم 
متوقف شد تا برخلاف انتظار »نقاب« با ۲80 
میلیون تومان فروش در گیشــه شکســت 

سختی بخورد.
مزار شریف)حسن برزیده(

فیلم »مزار شریف« 
ساخته حسن برزیده 
دســتمایه  وجود  با 
کشــته  دادن  قرار 
دیپلمات  های  شدن 
افغانستان  ایرانی در 
و حضور ســتارگانی چون مســعود رایگان، 
مهتاب کرامتی، حسین یاری و عمار تفتی و 
همچنیــن بهــره گیــری از تکنیک هــای 
فیلمبرداری و جلوه هــای ویژه اش که مورد 
توجه منتقدان قرار گرفت اکرانش با مجموع 
196 میلیون تومان در تهران به پایان رسید. 
فیلــم روایتگر ماجــرای حملــه طالبان به 
کنســولگری ایران در مزارشــریف و کشته 
شــدن دیپلمات هــای ایرانی اســت. »مزار 
شــریف«که به لحاظ اقتصادی یک شکست 
کامل است، اکران خود را در شهرستان  ها در 
همــان 1۷ ســینمایی که در اختیار داشــت 
همچنــان ادامــه داد و ۲39 میلیون تومان 

فروش کرد.
نقش نگار)علی عطشانی(

پس  عطشانی  علی 
از فیلم های»تلفــن 
رئیس  آقای  همراه 
 ، » ر جمهــو
روز  تو  »دموکراسی 
»آقای  و  روشــن« 
الف«، در فیلم»نقش نگار« خواست با بازی 
ناصر ملــک مطیعی یکی از سوپراســتارها 
یپیش از انقلاب یک اتفاق بی ســابقه را رقم 
بزنــد. وی تصور می  کرد مــردم برای دیدن 
ملک مطیعی بعد از ســال  ها بر پرده ســینما 
حتما دست به جیب خواهند شد و فیلمش با 
فروش چند میلیاردی در زمره اتفاق های سال 
9۴ قــرار خواهد گرفت، اما نشــد آنچه باید 
می  شد. فیلم درباره پسری به نام»فرزاد«است 
که بدون هماهنگی پــدرش قصد ازدواج با 

»نگار« را دارد. رضایت موقت پدر همه چیز 
را برای مراســم خواستگاری مهیا می  کند اما 
گذشــته نگار همه شــرایط را دچــار تغییر 
می  کند. در ترکیب بازیگــران قواعد فروش 
رعایت شــده بود ناصر ملک مطیعی، بهرام 
رادان، آتیلا پســیانی، گوهر خیراندیش، الهه 
حصاری، سعید چنگیزیان و رضا ناجی گروه  
مناسبی از بازیگران بودند تا بتوانند یک فیلم 
دست کم در جدول فروش سینما در باشگاه 
میلیاردی  ها قرار دهند. اما پس از نزدیک به 
50 روز از اکران، رقم فروش فیلم با احتساب 
تهران و شهرســتان  ها به 500میلیون تومان 

هم نرسید.
گل یخ )کیومرث پوراحمد(

ی  فیلم  هــا
»لنگرگاه«،»بــی 
 ، » بی چلچلــه
»خواهران غریب« 

جزو و  برج«  »نوک 
پرفروش آثار  نســبتا 

کارنامه کیومرث پوراحمد به شمار می روند. وی 
البته یک فیلم ناکام را نیــز در کارنامه اش به 
یــادگار دارد. وی» گل یــخ« را بــر اســاس 
برداشتی آزاد از فیلم »سلطان قلب ها« ساخت. 
فیلم داســتان »ترگل«را روایــت می کند که 
زندگی خانوادگی خوبی ندارد و دلبسته»عباس« 
اســت، اما پدرش بــا ازدواج آن  هــا مخالفت 
می کنــد. ترگل از خانه می  گریــزد و با عباس 
ازدواج می کنــد. نوســتالژی فیلم »ســلطان 
قلب هــا« و بــازی محمدرضا گلزار ســتاره 
بی رقیــب آن ســال  ها و چهره هایی چون الناز 
شاکردوست، ویشکا آسایش، گوهر خیراندیش 
و همچنیــن حمیدرضاحامی به عنوان خواننده 
آهنگ های»من و گنجشک های خونه«  و»غم 
تنهایــی« در فیلم، این گمان را نزد بســیاری 
تقویت کرد کــه آن را جزو پرفروش ترین های 
ســال بدانند. برخلاف انتظار »گل یخ« گیشه 
خوبی نداشت و با 380 میلیون تومان فروش از 

گیشه خداحافظی کرد.
فوتبالیست ها)علی اکبر ثقفی(

اوج  روزهــای  در 
پرســپولیس و علی 
اکبر  علی  پرویــن، 
ساخت  سراغ  ثقفی 

فیلــم 
 » لیســت ها تبا »فو
رفت. حضــور علی پروین، حمید اســتیلی، 
افشــین پیروانی و دیگر بازیکنان تیم فوتبال 
پرســپولیس کافی بــود تا ایــن فیلم جزو 
شانس های رکوردشــکنی در سینمای ایران 
باشد. فیلم داستان»حسن رفتاری« است که 
پس از مرگ پدر و مادرش در زلزله رودبار در 
یک مغازه پنچرگیری مشغول به کار می شود. 

»فوتبالیســت ها« در حالــی بــود از حضور 
چهره های سینمایی همچون فاطمه گودرزی، 
جمشید اسماعیل خانی و سعید امیرسلیمانی 
بهره برده بود، با 36 میلیون تومان فروش در 
رتبه سی و یکم جدول فروش سال 81 قرار 

گرفت تا ناکام بزرگ گیشه سال باشد.
ملاقات با طوطی )علیرضا داوودنژاد(

علیرضا داوودنژاد در 
با  فیلم»ملاقــات 
چیز  همه  طوطی« 
را برای ساخت یک 
فراهم  پرفروش  اثر 
کرده بود. از داستان 
و ســوژه جنجالی تا نقــش آفرینی برخی از 
ســتارگان ســینما از جمله مهتاب کرامتی، 
ایرج  فروتن،  آســایش، محمدرضا  ویشــکا 
نوذری، میترا حجار، مرجان شــیرمحمدی و 
ماهایا پطروسیان. از طرفی فیلم نیز مضمونی 
جنایــی و حادثــه ای داشــت. »ملاقات با 
طوطی« داســتان زنی را حکایت می  کند که 
برای نجات شوهرش که براساس توطئه ای 
به زندان افتاده  است، تلاش می کند. فیلم به 
مذاق منتقدان و تماشــاگران خوش نیامد و 
داوودنژاد نتوانســت خاطره شیرین »مصائب 
شــیرین« را تکرار کند و در گیشه شکست 
خــورد و با فــروش 19۴ میلیونی به رتبه ای 

بهتر از سیزدهم جدول سال 83 نرسید.
جایی برای زندگی)محمد بزرگ نیا(

ا...  عــزت  بــازی 
هدیــه  انتظامــی، 
و  هانیــه  تهرانــی 
کنــار  در  توســلی 
پروداکشــن ویــژه 
فیلم باعث شد فیلم 
»جایی برای زندگــی« به کارگردانی محمد 
بزرگ نیا  ازشانس  های گیشه سال 8۴ باشد. 
فیلــم داســتان خانــواده بــزرگ »عیدی 
محمد«است که با شــروع جنگ تحمیلی از 
هم می  پاشــد و امــلاک آن ها به اشــغال 
نیروهای دشــمن در می آید. نبــرد نهایی و 
تلاش برای آزادسازی منطقه برای هر کدام 
از افــراد خانواده سرنوشــت جدیدی را رقم 
می زنــد، اما با نمایــش 158 میلیونی»جایی 
برای زندگی« همه چیز برخلاف انتظار پیش 
رفت و هدیه تهرانی و دیگر ســتارگان فیلم 
نتوانستند نجات بخش فیلم بزرگ نیا باشند. 
البته بازتاب  های منفی فیلم در جشنواره فجر 
و مطبوعات هم در این شکست بی تاثیر نبود. 
چرا کــه کارگردان از نمایش فیلمش به طور 
ناقص در جشــنواره گلایه داشت و »جایی 
برای زندگی« به صورت ناتمام و بدون پایان 

در جشنواره فجربه نمایش درآمد.
ادامه دارد..
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کسب رتبه اول مدیریت بحران و پدافند 
غیرعامل منطقه هفت

شهردار منطقه ۷ مشهد گفت: مدیریت بحران و 
پدافند غیرعامل این منطقه موفق به کسب رتبه 

اول عملکرد در شش ماهه اول سال99 شد.
 به گزارش صبح امروز، حسین فرهادیان با اعلام 
این خبر افزود: این ارزیابی توسط گروه پیشگیری 
از بحــران و پدافند غیرعامل صــورت گرفت و 
مدیریت بحــران و پدافند غیرعامل منطقه هفت 
موفق به کسب عملکرد در شش ماهه اول سال99 

شد.
 او ادامــه داد: این ارزیابی شــامل مدیریت بحران، پدافند غیرعامل ، زیرســاخت ها، عملکرد و 

همکاری با حوزه دوام ثامن است.

صدور 14۲9 اخطاریه سد معبر در منطقه 
یک مشهد

شــهردار منطقه یــک از صدور بیــش از 1۴۲9 
اخطاریه سد معبر در راستای پیشگیری از تضییع 

حقوق شهروندی از ابتدای سال جاری خبر داد.
به گزارش صبح امروز، کــوروش باوندی بابیان 
اینکه حقوق شــهروندی در استفاده از فضاهای 
شهری نباید از ســوی افراد سودجو و قانون گریز 
مــورد تضییع قرار گیرد، اظهار کرد: در راســتای 
پیشــگیری از تضییع حقوق شــهروندی 1۴۲9 

اخطاریه سد معبر از ابتدای سال جاری در این منطقه صادرشده است.
وی ادامه داد: معابر پیاده از مهم ترین فضاهای شهری به شمار می آیند که نه تنها نقش عمده ای 
در تأمین دسترســی فیزیکی دارند بلکه موجب می شوند شــهروندان در فضایی امن و به دوراز 
معضلات اجتماعی به فعالیت روزانه خود ادامه دهند اما متأسفانه این فضا توسط برخی از افراد که 
اکثراً به دلیل بی اطلاعی از قوانین شهروندی مورد بهره برداری شخصی قرارگرفته موجب بروز 

مشکلات اجتماعی در جامعه می شود.
شهردار منطقه یک افزود: هرگونه اشغال فضای عمومی به منظور استفاده شخصی بدون مجوز، 
سد معبر اســت و در قانون 55 شهرداری تخلف شناخته شده و با متخطیان برابر ضوابط اعمال 
قانون صورت می پذیرد، وی ضمن تقدیر از شهروندان مشارکت جو از آنان خواست تا در صورت 

مشاهده موارد سد معبر مراتب را به شماره 13۷ شهرداری اعلام کنند.

مناسب سازی معابر منطقه پنج ویژه تردد 
افراد دارای معلولیت

شهردار منطقه پنج مشهد از مناسب سازی معابر 
این منطقه ویژه تردد افــراد دارای معلولیت خبر 
داد. به گــزارش صبح امروز، میلاد مرادنیا ضمن 
اعلام این خبر، اظهــار کرد: با تأکید بر ضرورت 
مناسب سازی معابر برای معلولان، نابینایان و افراد 
دارای شــرایط خاص، بر ضرورت مناسب سازی 
اماکن و معابر شهری به عنوان یکی از مهم ترین 

درخواست های شهروندان تأکید کرد.
وی ادامه داد: این پروژه به متراژ1130 مترمربع و اعتباری ۲ میلیارد ریالی به اتمام رسید.

بهره گیری از اراضی آستان قدس، تنها راه 
ارتقاء سرانه ها در پهنه سیدی

رئیس کمیسیون مناطق پیرامونی و کم برخوردار 
شــورای شــهر مشــهد گفت: تنها راه تأمین و 
توسعه زیرســاخت ها و ارتقاء ســرانه ها در پهنه 
سیدی، اراضی آســتان قدس است که امیدواریم 
همچون پهنه شــمال شــرق، در این محدوده 
نیز تعامل ســازنده ای بین این آستان با مدیریت 
شهری مشهد شکل گیرد. به گزارش صبح امروز، 
رمضانعلی فیضی در حاشــیه نشست هم اندیشی 

بررســی و رفع مشکلات پهنه سیدی که با حضور شــهردار و جمعی از اعضای شورای شهر و 
نمایندگان شورای اجتماعی محلات مربوطه برگزار شد، اظهار کرد: عمده اراضی این محدوده در 
مالکیت آستان قدس رضوی و اوقاف بوده و ما در پهنه سیدی با دو مسئله مهم مواجهیم؛ یکی 
ســابقه شهرسازی است که ایجاد سکونتگاه ها مقدم بر طرح های تفصیلی و برنامه ریزی ها بوده 
و دیگری اینکه طی دهه های گذشــته بخش های الحاقی به شهر اضافه شده است.وی در ادامه 
گفت: با توجه به همین دو عامل مهم و تأثیرگذار، در تأمین سرانه های مختلف همچون ورزشی، 
تربیت بدنی، فضای سبز و آموزشی و ... در محدوده سیدی با مشکل جدی روبرو هستیم.فیضی 
بابیان اینکه به عنوان یک تجربه موفق، مدیریت شهری در پهنه شمال شرق مشهد توافقات بسیار 
خوبی با آستان قدس رضوی پیشبرد، افزود: در حوزه جنوب شرق نیز براساس طرح تفصیلی که 
ما در شورای شهر به تصویب رساندیم و به کمیسیون ماده 5 ارسال شد، توافقاتی با آستان قدس 
انجام خواهیم داد و از ظرفیت های این مجموعه به منظور افزایش سرانه ها بهره می گیریم.رئیس 
کمیســیون مناطق پیرامونی و کم برخوردار شورای شهر مشهد خاطرنشان کرد: تنها راه تأمین 
و توسعه زیرســاخت ها و ارتقاء سرانه ها همین اراضی آستان قدس است که امیدواریم همچون 
پهنه شمال شــرق، در این محدوده نیز تعامل ســازنده ای با مدیریت شهری مشهد شکل گیرد.
هم چنین شــهناز آمارم عضو هیئت رئیسه شورای شهر مشهد در حاشیه این نشست هم اندیشی  
گفت: این نشســت، حاصل و ثمره حداقل 5 بازدید میدانی و جلســات متعدد با اعضای شورای 
اجتماعی محلات محدوده ســیدی اســت تا تمامی افراد مؤثر در منطقه حضورداشته باشند و 
برای بررسی و حل وفصل مســائل و مشکلات ساکنان تدابیر لازم و راهکاری عملی اندیشیده 
شــود.وی در ادامه بابیان اینکه ذیل طرح های تفصیلی، طرح های توسعه شهری-محلی نوشته 
می شوند تا وارد فاز اجرایی گردند، گفت: تحقق طرح های تفصیلی وابسته به میزان پیگیری ما و 
همچنین تعریف کردن بودجه برای آن ها و نیز دیده شدن در برنامه های عملیاتی است.رمارم با 
اشــاره به نزدیک بودن تدوین بودجه سال 1۴00 شهرداری مشهد، افزود: طول سال شهروندان 
از ما تقاضاهای مختلفی دارند که این درخواست ها زمانی محقق و عملیاتی می شود که ما برای 
آن ها بودجه لحاظ کرده باشــیم؛ شــهردار منطقه و ســاکنان پس از گفتگو و بررسی، نیازها را 
اولویت بندی خواهند کرد و بر اساس قابلیت اجرایی شدن، آن ها را در بودجه سال 1۴00 مدنظر 
قرار می دهیم تا محقق شوند.عضو هیئت رئیسه شورای شهر مشهد بابیان اینکه باز شدن مسیر 
کوشش به قائم از محور شهید داعی یکی از خواسته های ساکنان این محله بوده که از دهه ۷0 
مطرح شــده ولی وارد فاز اجرایی نشده است، تصریح کرد: علت این عدم تحقق، عدم پیش بینی 
اعتبار در لایحه های بودجه سالیانه شهرداری بوده که درحد شعار و وعده باقی مانده است.رمارم 
در تشریح خروجی و دستاوردهای این نشست گفت: قرائت خانه و کتابخانه سیدی امسال تجهیز 
خواهد شد و اگر زمینی هم وجود داشته باشد، مدیریت شهری آمادگی دارد تا کتابخانه جدیدی 
ایجاد کند.وی افزود: در این نشست مقرر شد شهرداری مشهد در تعامل با آستان قدس رضوی 
 زمینی را تهیه کند و با بهره گیری از ظرفیت خیرین شــهریار نسبت به ساخت فضای آموزشی

 اقدام نماید.
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مدیرکل درآمدهای عمومی شهرداری مشهد از تمدید کلیه مجوزهای 
صادره برای فعالیت ها و کسب وکارها تا یک بهمن ماه سال جاری خبر 
داد.به گزارش صبح امــروز، محمود برهانی بابیان این مطلب، اظهار 
کرد: در اجرای بندهای 11 و 1۲ مفاد مصوبات چهل و پنجمین جلسه 
ســتاد ملی مدیریت کرونا در تاریخ اول آذرماه ســال جاری مبنی بر 
اینکه کلیه مجوزهای صادره برای کلیه فعالیت ها و کســب وکارها و 
مشاغل تا تاریخ یک بهمن ماه ســال جاری تمدیدشده است، مهلت 
پرداخت عوارض کسب و پیشه نیز تا مورخ یک بهمن ماه سال جاری 

تمدید می شود.
شــیوع ویروس کرونا از اســفند ســال گذشــته تاکنون بــر بازار و 
کسب وکارهای اســتان به ویژه شهر مشــهد تأثیر زیادی گذاشته و 

بازارهای مشهد را به شدت تحت تأثیر قرار داده است.

معاون امور مالی و پشــتیبانی شهرداری مشهد از پیش بینی تأمین 50 هزار میلیارد تومانی 
منابع مالی برای پروژه ها و کلان پروژه های شــهر مشــهد تا پایــان دوره جاری مدیریت 
شهری خبر داد.به گزارش صبح امروز، رضا خواجه نائینی در پستی اینستاگرامی در صفحه 
شخصی اش نوشته است: »همه اجرای یک پروژه خلاصه نمی شود به سیمان و آجر و آهن 
و...، از طرح ریزی تا اجرا و بهره برداری، آدم های زیادی باید پای کار بیایند تا پروژه ای از روی 
کاغذ به عینیت برسد. فصل تأمین مالی عمده این پروژه ها نیز در معاونت مالی و اقتصادی 
انجام می شود. کار آسانی نبوده که در بزنگاه تحریم و فشار اقتصادی ناشی از شیوع کرونا، 
این حجم منابع تأمین و به پروژه ها تزریق شــود.«وی در بخش دیگری آمده اســت:»... 
تلاش ها و سیاســت گذاری های متفاوتی که در این دوره مدیریت شهری برای تأمین مالی 

و درآمدزایی انجام گرفت و همه ظرفیت هایی که جهت تأمین 3۴ هزار میلیارد تومان )از مهر96 تا مهر 99  برای اجرای 50 کلان پروژه 
و ۷ هزار پروژه شهرداری( به کار گرفته شد و حالا هم امیدواریم که با تکیه بر برکت شهر امام هشتم تا پایان دوره نیز حجم تأمین مالی 

شهرداری مشهد به 50 هزار میلیارد تومان برسد... باور دارم که این همگرایی ها و همدلی هاست که تغییر را ممکن می کند.«

تمدید همه مجوزهای صادره برای فعالیت ها و کسب وکارها تا بهمن ماه تأمین مالی 50 هزار میلیارد تومانی برای پروژه های شهر مشهد تا مهر 1400

با حضور رئیس جمهور از طریق ویدیو کنفرانس:

افتتاح پارکینگ هوشمند مجد با ظرفیت پارک 1070 خودرو 
600 تاکسی و اتوبوس جدید بهره برداری شد

طی مراسمی با حضور استاندار خراسان رضوی، 
شهردار، رئیس و جمعی از اعضای شورای شهر 
مشهد پارکینگ هوشمند مجد با ظرفیت پارک 
10۷0 خودرو به دســت رئیس جمهور افتتاح 
و 601 تاکســی، مینی بــوس و اتوبوس جدید 

رونمایی شد.
رییس جمهور گفت: امید داریم در شهر مشهد 
شاهد موفقیت بیشــتری از سوی استانداری، 
شهرداری و شورای شهر برای خدمات بیشتر 

به مردم و زائران باشیم.
حســن روحانی در مراسم آیین بهره برداری از 
پارکینگ هوشمند زیرسطحی مجد و رونمایی 
از 601 دســتگاه اتوبوس مینی بوس و تاکسی 
نوسازی به صورت ویدیو کنفرانس که با حضور 
اســتاندار، شــهردار، رئیس و اعضای شورای 
اسلامی شهر در محل برگزار شد، اظهار کرد: 
شهر مشــهد دارای اهمیت ویژه ای به جهت 

حضور زائران در طول سال است.
وی افزود: خدماتی که امروز افتتاح می شــود 
برای ما بســیار اهمیت دارد؛ آماری که امروز 
در بحث نوســازی دستگاه های حمل ونقل در 
مشهد ارائه شــد، برای ما اهمیت دارد و امید 
داریم در شــهر مشهد شاهد موفقیت بیشتری 
از ســوی استانداری، شهرداری و شورای شهر 

برای خدمات بیشتر به مردم و زائران باشیم.
تأمین مالی 3٤ هزار میلیارد تومانی 
شهرداری مشهد در دوره دوم دولت 

تدبیر و امید
رئیس شورای اسلامی شــهر مشهد در آیین 
بهره بــرداری از پارکینگ زیرســطحی مجد 
گفــت: در دوره دوم دولت تدبیر و امید تاکنون 

شهرداری مشهد 3۴ هزار میلیارد تومان منابع 
مالی تأمین شده است.

هم چنیــن محمدرضــا حیدری در مراســم 
ویدئوکنفرانس بهره برداری از پارکینگ هوشمند 
مجــد و رونمایی از ناوگان حمل ونقل عمومی 
مشهد، ضمن تشکر از همراهی دولت محترم 
و وزارت کشــور، به ویــژه معاونت هماهنگی 
امور عمرانی و شــهرداری ها، اظهــار کرد: با 
تلاش های شورای پنجم شهر مشهد، شهردار 
پرتلاش و کارکنان و مدیران خدوم شهرداری، 
دستگاه های مختلف اجرایی و استانداران ادوار 
مختلف، در این دوره روند توسعه و عمران شهر 
مشهد شرایط بسیار پررونقی را تجربه می کند.

وی بابیان اینکه مدیریت شــهری مشــهد 
در زمــان دولت دوازدهم، از شــهریور 1396 
تاکنون، 3۴ هزار میلیــارد تومان منابع مالی 
تأمین کرده که در بین کلان شهرهای کشور 
کم نظیر است، گفت: بسیار خرسندیم که اعلام 
کنیم، تا پایان این دوره، ۲۷ هزار میلیارد تومان 
پروژه در مشهد مقدس به بهره برداری خواهد 
رســید؛ تاکنون 11 هزار میلیارد تومان از این 
پروژه ها مورد بهره بــرداری قرارگرفته، ۲۲00 
میلیارد تومان از این پروژه ها تا پایان سال در 
اختیار عموم قرار می گیــرد و مابقی نیز در 6 
ماهه نخست سال آینده به سرانجام می رسند.

حیدری از فعال بودن 50 پروژه در حوزه های 
از حمل ونقل، خدمات شــهری،  اعم  مختلف 
فضای ســبز و فرهنگی و اجتماعی در سطح 
شــهر مشــهد خبر داد و افــزود: ازجمله این 
پروژه ها می تــوان به تقاطع چهار ســطحی 
آزادگان و همچنیــن پارکینگ زیرســطحی 

آزادی اشــاره کرد که عملیات اجرایی هر دو 
بااعتبار ۲50 میلیارد تومان درحال انجام است؛ 
پارکینــگ تقاطــع آزادگان در ۲۲ بهمن ماه 
و پارکینگ آزادی نیــز طی یک ماه آینده به 

بهره برداری خواهند رسید.
پل مصلی برای اتصال حاشیه به متن در 

حال احداث است
رئیس شورای شهر مشــهد در ادامه با اشاره 
به پــروژه تقاطــع مصلی کــه بااعتبار 1۲0 
میلیارد تومان درحال انجام اســت، این پروژه 
را ارتباط دهنده و متصل کننده حاشیه به متن 

شهر دانست.
حیدری خاطرنشــان کرد: حفر تونل خط 3 و 
سه ایستگاه منتهی به حرم مطهر رضوی، آغاز 
عملیات حفاری خط ۴ مترو بااعتبار بیش از3 
هزار میلیارد تومــان، احداث دوربرگردان های 
مختلــف و ... از پروژه هــای فعــال حــوزه 
حمل ونقل هســتند.وی با اشــاره به استقرار 
30 دفتر تســهیلگری پیرو سیاست و برنامه 
تدوین شــده از ســوی دولت برای بافت های 
فرســوده، گفت: خوشبختانه به برکت فعالیت 
این دفاتر و همچنین مصوبات و بســته های 
تشویقی شورای شهر برای نوسازی و بهسازی 
محلات هــدف بازآفرینی شــاهد حرکت و 

جنبش خوبی در این نقاط هستیم.
کارخانه نوآوری به زودی افتتاح می شود

حیدری در بخش دیگری از صحبت های خود 
به کارخانه نوآوری مشهد پرداخت که عملیات 
اجرایی آن بااعتبار 100 میلیارد تومان آغازشده 

و ظرف چند روز آینده افتتاح می شود.
وی کارخانه نوآوری را بستر بسیار خوبی برای 

اســتارتاپ ها و فعالیت های خلاقانه و نوآورانه 
شهر مشهد دانست که در کشور بی نظیر است.
پروژه های کوه پارک، بوم پارک، نوســازی و 
بهســازی جلوخان آرامگاه فردوسی و مسیر 
اتصال آن به کهن دژ دیگر محورهای سخنان 
رئیس شــورای شــهر مشــهد در این جلسه 

ویدئوکنفرانسی با رئیس جمهور بود.
حیدری در ادامه با اشــاره بــه بهره برداری از 
۲00 دستگاه اتوبوس و مینی بوس بااعتبار ۲00 
میلیارد تومان، گفت: پارکینگ چند ســطحی 
مجد نیز که امروز شــاهد افتتاح آن هستیم، 
محصول و ثمره بازسازی بافت فرسوده مجد 
اســت که در 33 هــزار مترمربع، 10۷0 جای 
پارک پیش بینی شده است.رئیس شورای شهر 
مشهد همچنین افزود: نوسازی ۴9۲ دستگاه 
تاکسی نیز با حمایت شــهرداری و مشارکت 
تاکســیرانان صورت گرفته اســت؛ از دیگر 
اتفاقات خوب امروز کــه در حوزه حمل ونقل 
مشهد شاهدیم، بهره برداری از ۴00 دوچرخه 

اشتراکی است.
حیدری در پایان گفت: امیدواریم با همراهی و 
همکاری دولت و هم افزایی که خوشبختانه در 
مشهد به برکت الطاف امام رضا)ع( داریم، این 
پروژه ها تا پایان دولت دوازدهم به بهره برداری 
برسد و برگ زیرینی در حوزه توسعه و عمران 

شهری رقم بخورد.
 مناسب ترین پارکینگ در منطقه

هم چنیــن خلیل الله کاظمی معــاون عمران، 
حمل ونقل و ترافیک شــهرداری مشــهد در 
حاشــیه این مراســم گفت: پروژه پارکینگ 
مجد در محدوده منطقه ۲ شــهرداری مشهد، 

حدفاصل چهارراه شهید کریمی و چهارراه مجد 
بــا 330 متر طول و 35 متر عرض در3 طبقه 

احداث شده است.
کاظمی با اشــاره به اینکه پارکینگ مجد از ۲ 
ورودی و خروجــی مجزا، 8 دســتگاه پله و ۲ 
دستگاه آسانسور برای ورود و خروج شهروندان 
از ســطح خیابان برخوردار است، اظهار کرد: 
این پروژه با توجه به موقعیت مکانی در مسیر 
حرم مطهر و بازارهای اطراف، مناســب ترین 

پارکینگ در منطقه خواهد بود.
کاظمــی تصریح کــرد: پارکینــگ مجد که 
در3طبقه زیر ســطح زمین با حدود 33 هزار 
مترمربع احداث شــده از ظرفیت پارک حدود  

1100 خودرو برخورداراست.
معاون عمران، حمل ونقل و ترافیک شهرداری 
مشهد ادامه داد: این پارکینگ هوشمند دارای 
تجهیــزات اطفاء حریق، فن های تخلیه دود و 
آسانســور است که فردا به بهره برداری خواهد 

رسید.
وی گفت: پارکینگ مجد با توجه به تجهیزات 
نرم افزاری و ســخت افزاری کــه در آن بکار 
گرفته شده است یکی از پارکینگ های هوشمند 

شهر مشهد است.
کاظمی افزود: برای نوســازی هر دســتگاه 
تاکسی نیز ۷0میلیون تومان تسهیلات در نظر 
گرفته شــد که 1۴درصد از 18 درصد کارمزد 
این تسهیلات را شــهرداری مشهد پرداخت 

می کند.
گفتنی است همچنین در این مراسم چهارصد 
دستگاه دوچرخه اشــتراکی بااعتبار 5 میلیارد 

تومان نیز رونمایی شد.

نشست هم اندیشی بررسی و رفع مشکلات محلات پهنه سیدی 
با حضور شهردار مشــهد، اعضای شورای اسلامی شهر مشهد، 
مدیرعامل ســازمان بازآفرینی شهری شهرداری مشهد، شهردار 

منطقه هفت و نمایندگان نهادهای محلی مردمی برگزار شد.
به گزارش صبح امروز، در این جلســه باهدف مشــارکت مؤثر 
اهالــی محلات در فرآیندهای تصمیم ســازی و تصمیم گیری 
درباره مداخلات محلی و تمرین مشــارکت جویی و اثرگذاری بر 
تصمیم های شهری، آشنایی مدیریت شهری با مشکلات، نیازها 
و درخواست های ساکنین محلات سیدی و بهره مندی از ظرفیت 

آن ها جهت رفع مشکلات و کمبودها برگزارشده است.ازجمله مشکلات و مسائل این محدوده می توان به مشکلات 
ترافیکی به ویژه در ابتدای بولوار کوشش و خیابان قائم، وجود محدوده های ناامن و دارای مشکلات متعدد اجتماعی 
و کالبدی به دلیل فرســودگی بافت، دسترسی نامناسب، مسدود بودن مســیر، هم جواری با اراضی بایر و ارتفاعات، 
نظارت پایین بر ساخت وســاز و کمبود خدمات و زیرساخت ها، کمبود ســرانه های محلی به ویژه سرانه کاربری های 
خدماتی درمانی، آموزشی، فرهنگی ، تفریحی و ورزشی، استفاده محدود از ظرفیت مکانی فضاهای عمومی در محالت 
ازجمله پارک ها و فضاهای سبز، فضاهای فرهنگ، وجود معضلات و آسیب های اجتماعی ناشی از حضور معتادان و 
فروشندگان مواد مخدر، کارتن خواب ها در اراضی بایر، فضاهای عمومی و بی دفاع محلات، وجود اراضی بایر بلوکه شده 
و تبدیل این فضاها به نقاط ناامن و جرم خیز در محدوده، مشکلات ناشی از کف سازی نامناسب بخشی از معابر سواره 
و پیاده در محدوده، روشنایی نامناسب معابر فرعی و بروز مشکلات جهت تردد اهالی و ایجاد فضاهای ناامن، فراوانی 

سگ های ولگرد در محدوده و ایجاد مزاحمت برای اهالی و بروز مشکلات بهداشتی اشاره کرد.
همچنین درخواست ساکنین این محلات شامل لزوم بازگشایی و احداث ورودی از سمت محور کوشش به محور شهید 
دائی، احداث فضای جدید ورزشی مجموعه ورزشی شهید نامی، استخر یا گود زورخانه، احداث سالن تخصصی ورزش 
تنیس روی میز، رفع مشکلات و اماکن مذهبی و فرهنگی، احداث درمانگاه شهرداری در محدوده، لزوم بازطراحی و 
اصلاح فضای کتابخانه شهید مطهری، لزوم ساماندهی و تجهیز مسیرهای پیاده رو منتهی به اماکن فرهنگی و ورزشی 
محله قائم، لزوم ســاماندهی و تجهیز پیاده رو خیابان مهدی و... اشاره کرد.محمدرضا کلائی، شهردار مشهد در این 
نشست اظهار کرد: در این مدت تمامی مشکلات منطقه مطرح شد و از شهردار منطقه درخواست می کنم تا مشکلاتی 

که مربوط به منطقه می شود را بررسی و در کمترین زمان ممکن پاسخ لازم را به شهروندان اعلام کنند.

شهردار مشــهد گفت: شــنبه ۲9 آذر و با حضور وزیر 
میراث فرهنگی و گردشگری مسیر دسترسی جلوخان 
آرامگاه فردوســی به کهن دژ افتتــاح و عملیات مرمت 

بنای تاریخی باغ خونی آغاز خواهد شد.
به گــزارش صبح امــروز، محمدرضا کلائــی در این 
خصوص افزود: از مجمــوع پنجاه پروژه بزرگی که در 
حال احداث هستند 15 پروژه بزرگ ازجمله پروژه مادر 
و کودک، فاز اول تقاطع چهار سطحی آزادگان، زیرگذر 

شهید برونسی، تقاطع غیر هم سطح مصلی، پارکینگ آزادی و... تا پایان سال به بهره برداری خواهند 
رسید.

وی اضافــه کرد: در کنار افتتاح این پروژه ها عملیات اجرایی احداث تقاطع غیرهمســطح و انحراف 
ریل راه آهن برای اتصال شــهرک شهید رجایی به شهرک شیرین، بخشی از کتابخانه های عمومی 
در مناطق کم برخوردار و تعدادی پروژه پیرامون آرامگاه فردوسی نیز تا پایان سال آغاز خواهد شد.
وی ادامــه داد: همچنین امروزشــنبه ۲9آذرماه نیز با حضور وزیر میراث فرهنگی و گردشــگری و 
صنایع دستی مسیر دسترسی از جلوخان آرامگاه فردوسی به کهن دژ افتتاح و عملیات اجرایی مرمت 

بنای تاریخی »باغ خونی« مشهد نیز آغاز خواهد شد.
گفتنی اســت ارگ کهن دژ واقع در نزدیکی آرامگاه فردوســی به عنوان یک سایت باستان شناسی 

موردتوجه فرهنگ دوستان و گردشگران است.
طی دو ســال گذشــته بازپیرایی و ساماندهی جلوخان آرامگاه فردوســی به وسعت ۷ هکتار انجام 
و برای دسترســی آسان گردشگران به کهن دژ عملیات اجرایی مســیر حدفاصل جلوخان آرامگاه 

فردوسی تا این بنای تاریخی در تیرماه امسال آغاز شد.
اکنون و طبق زمان بندی انجام شــده اجرای این مســیر پیاده به طول 9۲0 متر و اعتباری بیش از6 

میلیارد تومان به سرانجام رسیده است .
برای اجرای مســیر دسترسی جلوخان آرامگاه فردوسی به کهن دژ از ۲80 تن سنگ مختلف برای 
سنگ فرش استفاده و پلی به وزن ۲۲ کف چوب با زیرسازی سنتی با آهک جهت حفظ آثار باستانی 

در این محل نصب شده است. ی
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متن احساسی حمیدرضا صدر برای یحیی و پرسپولیس

» پرسپولیس: پایان انتظار؟
کارشناس برجسته فوتبال در آســتانه دیدار پرسپولیس در مرحله نهایی لیگ قهرمانان 

آسیا با انتشار پستی برای این تیم آرزوی موفقیت کرد.
به گزارش »ورزش ســه« نویسنده و محقق خوش ذوق ایرانی که مدتی است به دلایلی 
مجبور به ترک ایران شــده، در فاصله یک روز مانده تا آغاز دیدار فینال لیگ قهرمانان 
آسیا و حضور تیم فوتبال پرسپولیس در این مرحله، دست به قلم شد و با انتشار پستی در 
صفحه شخصی اش در اینســتاگرام ابراز امیدواری کرد تا پرسپولیس بتوانند با شکست 
نماینده کره، همراه با این جامِ باارزش که در ویترین افتخارات این باشــگاه خالی است 

به ایران بیاید.
او در این پست این گونه نوشته است:

 » پرسپولیس: پایان انتظار؟
 در خانه را باز کنید. گلدان ها را بیرون آورید. باغچه را آب دهید. می گویند عروســی به 

کوچه تان آمده. صدای ساز بلند شده. فریاد طرفداران به گوش می رسد.
رســیدن پرســپولیس بدین قله به خودی خود فرخنده بوده و چنین رقابتی با باشگاه های 
میلیونر عربی و شرقی در سال جیب های خالی، غیرمنتظره. آن هم با تیمی تازه برپا شده 

در دستان یک مربی ایرانی در تب ورود مربیان فرنگی.
پرســپولیس سرانجام در آستانه رسیدن به بام آســیا قرارگرفته. این »مرد آرام«، یحیی 
گل محمدی، در آســتانه دری ایستاده که برای خیلی ها باز نشد. نه راجرز، نه پروین، نه 
دنیزلی، نه قطبی و نه ایوانکوویچ. ســتاره ها آمدنــد و دل ها را گرم کردند، ولی رفتند و 
ویترین سرخ ها از جام قهرمانی آسیا از دهه ای به دهه دیگر خالی ماند. از دوران همایون 
بهزادی به عصرعلی کریمی و علی دایی رســیدیم و ســرانجام به نسل مهدی طارمی. 

ولی دست ها خالی ماندند.
 حالا پسرهای سرخ می خواهند تاریخ را ورق بزنند. تا طعم تلخ نبرد با کاشیما در فینال 
۲018 را به فراموشی بسپارند. در رویارویی با اولسان کره ای در قطر، در میدان الجنوب 

که آوردگاه دیدارهای جام جهانی خواهد بود.
. پیروزی برابر اولســان تاریخی خواهد بود، اولســان  بی شکست با رکورد پنج پیروزی و 

یک تساوی طی شش دیدار، با زدن چهارده گل و دریافت فقط یک گل...
اولســان را با پاس های متوالی اش در زمین خود می شناسند. رکورد بیشترین تعداد پاس 
تــا فینال به آن ها تعلق دارد، با 5018 پاس. پرسپولیســی ها ۴589 بار توپ را بین خود 

ردوبدل کرده اند.
پرســپولیس تا این مرحله فقط دوازده گل زده و خط  حمله اولســان با جونیور نگرایهو و 
بیورن یانسن طی نه دیدار آسیایی رکورد عجیب بیست ویک گل را ثبت کرده که یعنی 

حامد لک شب پر تب وتابی را سپری خواهد کرد.
اولسان هم تک مهاجم بازی کرده و هم دو مهاجم،

 ولی مهاجمان اولسان سالمند است. بیشترین تعداد شوت به نگرایهو برزیلی بالای سی 
ســال تعلق دارد. مارسون بیست ونه ساله نروژی پنج گل زده و کاپیتان کی کیهو هو هم 

با بیش از هشتاد بازی ملی سی وپنج ساله است.
پرســپولیس با محرومیت ســه بازیکن روبرو اســت. ســه محرومیت آماتوری و قابل 
جلوگیری. غیبت وحیــد امیری )دریافت کارت زرد در دقیقه باورنکردنی 93( احســان 
پهلوان )اخراج برابر النصر( و ســرانجام عیســی آل کثیر )محرومیت شش ماهه با اتهام 

حرکات نژادپرستانه(. بله خشم یحیی را می فهمیم.

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
تکلیـف  تعییـن  قانـون  نامـه  آئیـن   13 مـاده  و  قانـون   3 مـاده  موضـوع  آگهـی 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای شـماره 
139960306۲۷100۲۷83 هیـات موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی 
اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی حـوزه ثبت ملک 
مشـهد منطقـه پنـج تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقـاض آقای محمـد علی دلاور 
بـاغ سـنگانی فرزند حسـنعلی در ششـدانگ اعیان یک بـاب خانه مشـتمل برکارگاه 
بـه مسـاحت 11۴/۲۴ متـر مربـع قسـمتی از پـلاک ۷1- اصلـی بخـش 9  واقع در 
خیابـان گاز شـرقی روبـروی مقـداد یک،  پـلاک ۲۲ اعیان متعلق به خـود متقاضی 
وعرصـه موقوفـه قهـار قلی میـرزا محرز گردیده اسـت. لـذا به منظور اطـلاع عموم 
مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی که اشـخاص 
نسـبت بـه صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ 
انتشـار اولیـن آگهـی بـه مـدت دو مـاه اعتراض خـود را به ایـن اداره تسـلیم و پس 
از اخـذ رسـید، ظـرف مـدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خود را 
بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نمایند. بدیهی اسـت در صـورت انقضای مـدت مذکور و 
عـدم وصـول اعتـراض طبق مقـررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد.ضمنا صدور 
سـند مانـع از مراجعه متضـرر به دادگاه نخواهد شـد. م.الف ۷6۷ تاریخ انتشـار نوبت 

اول: 1399/9/۲9. تاریـخ انتشـار نوبـت دوم: 1399/10/1۴
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/2آگهی فقدان سند مالکیت
برابـر وکالنتامـه شـماره بـا جگیرانـی  اینکـه  خانـم سـالمومه قناعـت  بـه  نظـر 
VOZSPL5H۲NYL مـورخ 1399/8/1 سـفارت جمهـوری اسـلامی ایـران – برن 
بوکالـت از طـرف آقـای علـی علیـزاده باسـتناد ۲ بـرگ فـرم استشـهادیه منضم به 
فـرم تعهـد جهـت دریافت سـند مالکیـت المثنی نوبـت اول بـه ایـن اداره مراجعه و 
مدعـی اسـت  سـند مالکیـت ششـدانگ یک قطعـه زمین به شـماره پـلاک  519۲ 
فرعـی از650 فرعـی از۲3۲ - اصلـی بخش9 مشـهد کـه متعلق به نامبرده میباشـد 
بـه علـت سـهل انـگاری  مفقود گردیده اسـت. بـا بررسـی دفتر  املاک معلوم شـد  
مالکیـت  نامبـرده در ذیـل شـماره ثبـت ۲1393 دفتـر 139 صفحـه  30۲   بنام بانو  
زهـرا  لـر جوزانـی  ثبـت و سـند به شـماره چاپی 560 صادر گردیده اسـت . سـپس 
مـع الواسـطه  برابر سـند قطعی ۴936 مـورخ 13۴6/۲/۲0 دفترخانه 6۷ مشـهد بنام 
آقـای علـی علیـزاده منتقل شـده اسـت . دفتر امـلاک بیـش از این حکایتـی ندارد. 
لـذا بـه اسـتناد مـاده 1۲0 اصلاحـی قانون ثبـت مراتب یـک نوبت آگهـی و متذکر 
مـی گـردد هرکس نسـبت بـه ملک مـورد آگهـی  معاملـه ای انجام داده یـا مدعی 
وجـود سـند مالکیـت نـزد خـود باشـد بایسـتی ظـرف ده روز از تاریـخ انتشـار ایـن 
آگهـی اعتـراض کتبـی خـود را بـه پیوسـت اصل سـند مالکیت یـا سـند معامله ای 
بـه ایـن اداره تسـلیم نمایـد. بدیهی اسـت در صورت عـدم اعتـراض در مهلت مقرر 
و یـا وصـول اعتـراض بـدون ارائـه سـند مالکیت یا سـند معامله رسـمی نسـبت به 
صـدور سـند مالکیت المثنی و تسـلیم آن بـه متقاضی اقدام خواهد شـد. م.الف 130 

محمد جواد غلامی- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه یک مشهد مقدس
511/3آگهی فقدان سند مالکیت

شـماره وکالنتامـه  برابـر  باجگیرانـی  قناعـت  سـالمومه  خانـم  اینکـه   بـه  نظـر 
VOZSPL5H۲NYL مـورخ 1399/8/1 سـفارت جمهوری اسـلامی ایـران – برن، 
بوکالـت از طـرف آقـای علی علیزاده باسـتناد ۲ برگ فرم استشـهادیه منضم به فرم 
تعهـد جهـت دریافت سـند مالکیـت المثنی نوبت اول بـه ایـن اداره مراجعه و مدعی 
اسـت کـه سـند مالکیت ششـدانگ یک قطعه زمین به شـماره پـلاک  5193 فرعی 
از 650 فرعـی از۲3۲ - اصلـی بخـش9 مشـهد کـه متعلـق بـه نامبـرده میباشـد به 
علـت سـهل انـگاری  مفقـود گردیـده اسـت. بـا بررسـی دفتـر  امـلاک معلوم شـد  
مالکیـت  نامبـرده در ذیـل شـماره ثبـت ۲139۲ دفتـر 139 صفحـه  ۲99 بنـام بانو 
زهـرا  لـر جوزانـی  ثبـت و سـند به شـماره چاپی 559 صادر گردیده اسـت . سـپس 

مـع الواسـطه  برابر سـند قطعی ۴936 مـورخ 13۴6/۲/۲0 دفترخانه 6۷ مشـهد بنام 
آقـای علـی علیـزاده منتقل شـده اسـت . دفتر امـلاک بیـش از این حکایتـی ندارد. 
لـذا بـه اسـتناد مـاده 1۲0 اصلاحـی قانون ثبـت مراتب یـک نوبت آگهـی و متذکر 
مـی گـردد هرکس نسـبت بـه ملک مـورد آگهـی  معاملـه ای انجام داده یـا مدعی 
وجـود سـند مالکیـت نـزد خـود باشـد بایسـتی ظـرف ده روز از تاریـخ انتشـار ایـن 
آگهـی اعتـراض کتبـی خـود را بـه پیوسـت اصل سـند مالکیت یـا سـند معامله ای 
بـه ایـن اداره تسـلیم نمایـد. بدیهی اسـت در صورت عـدم اعتـراض در مهلت مقرر 
و یـا وصـول اعتـراض بـدون ارائـه سـند مالکیت یا سـند معامله رسـمی نسـبت به 
صـدور سـند مالکیت المثنی و تسـلیم آن بـه متقاضی اقدام خواهد شـد. م.الف 1۲9 

محمد جواد غلامی- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه یک مشهد مقدس
511/4آگهی فقدان سند مالکیت

شـماره وکالنتامـه  برابـر  جگیرانـی  بـا  قناعـت  سـالومه  خانـم  اینکـه   بـه  نظـر 
VOZSPL5H۲NYL مـورخ 1399/8/1 سـفارت جمهوری اسـلامی ایران – برن ، 
بوکالـت از طـرف آقـای علی علیزاده باسـتناد ۲ برگ فرم استشـهادیه منضم به فرم 
تعهـد جهـت دریافت سـند مالکیـت المثنی نوبت اول بـه ایـن اداره مراجعه و مدعی 
اسـت کـه سـند مالکیـت ششـدانگ یـک قطعـه زمیـن بـه شـماره پـلاک  519۴ 
فرعـی از650 فرعـی از۲3۲ - اصلـی بخش9 مشـهد کـه متعلق به نامبرده میباشـد 
بـه علـت سـهل انـگاری  مفقود گردیده اسـت. بـا بررسـی دفتر  املاک معلوم شـد  
مالکیـت نامبـرده در ذیـل شـماره ثبـت ۲139۴ دفتـر 139 صفحـه  305 بنـام حاج 
ماشـالله قرآنی ثبت و سـند به شـماره چاپی 5360۴8 صادر گردیده اسـت . سـپس 
مـع الواسـطه  برابر سـند قطعی ۴935 مـورخ 13۴6/۲/۲0 دفترخانه 6۷ مشـهد بنام 
آقـای علـی علیـزاده منتقل شـده اسـت . دفتر امـلاک بیـش از این حکایتـی ندارد. 
لـذا بـه اسـتناد مـاده 1۲0 اصلاحـی قانون ثبـت مراتب یـک نوبت آگهـی و متذکر 
مـی گـردد هرکس نسـبت بـه ملک مـورد آگهـی  معاملـه ای انجام داده یـا مدعی 
وجـود سـند مالکیـت نـزد خـود باشـد بایسـتی ظـرف ده روز از تاریـخ انتشـار ایـن 
آگهـی اعتـراض کتبـی خـود را بـه پیوسـت اصل سـند مالکیت یـا سـند معامله ای 
بـه ایـن اداره تسـلیم نمایـد. بدیهی اسـت در صورت عـدم اعتـراض در مهلت مقرر 
و یـا وصـول اعتـراض بـدون ارائـه سـند مالکیت یا سـند معامله رسـمی نسـبت به 
صـدور سـند مالکیت المثنی و تسـلیم آن بـه متقاضی اقدام خواهد شـد. م.الف 1۲8 

محمد جواد غلامی- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه یک مشهد مقدس
511/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک فریمان 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

آگهـی موضـوع مـاده 3 و مـاده 13 آئیـن نامه قانـون تعیین تکلیف وضعیـت ثبتی و 
اراضی و سـاختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 1399603060۲۲000۷1۴ 
هیـات اول موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای 
فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ملـک فریمـان تصرفـات مالکانه 
بلامعـارض متقاضـی آقای براتعلی حیدری فرزند غلامرضا بشـماره شناسـنامه 6۴3 
صـادره از فریمـان دریـک بـاب سـاختمان بـه مسـاحت  ۲00/۷1 متـر مربع  پلاک 
36۴9 فرعـی از  ۲۷6- اصلـی واقـع در بخـش 13  خریـداری از بنیـاد علوی محرز 
گردیـده اسـت .لـذا بـه منظور اطـلاع عموم مراتـب در دو نوبـت به فاصلـه 15 روز 
آگهـی مـی شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیـت متقاضی 
اعتراضـی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولین آگهـی به مـدت دو ماه 
اعتـراض خـود را بـه این اداره تسـلیم وپـس از اخذ رسـید ، ظرف مدت یـک ماه از 
تاریـخ تسـلیم اعتراض ، دادخواسـت خودرا به مراجـع قضایی تقدیـم نمایند .بدیهی 
اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکور و عدم وصـول اعتراض طبق مقررات سـند 
مالکیـت صـادر خواهـد شـد .تاریـخ انتشـار نوبـت اول :1399/9/۲9.تاریـخ انتشـار 

نوبـت دوم : 1399/10/13 
محمدرضا رجایی مقدم – رئیس ثبت اسناد واملاک فریمان

در انتظار شادی فوتبالی!
امــروز پرســپولیس، تیم فوتبــال پرطرفدار 
کشــورمان، در مصافی جانانه غیرت و همت 
جوان ایرانی را به رویارویی با فوتبال در حال 
توســعه کره جنوبی خواهد برد و ما در شــوق 

شادی منتظر نشسته ایم.
شــاید خیلی از ما اهل فوتبال نبوده و نباشیم؛ 
اما از آنجا که امروز فوتبال با گوشت و پوست 
و اســتخوان مردم جهان عجین شــده، پس 
خواه ناخواه فوتبال را به نظاره  نشســته ایم و از 

آثار اجتماعی اش نمی توان غافل بود.
در جهان پیشــرفته و صنعتی به ویژه در اروپا، 
امــروز فوتبال بخشــی از صنعت و تجارت را 

تشــکیل می دهد؛ چه بسا ســرمایه هایی که 
در ایــن ورزش صرف و جابه جا می شــود، از 
بسیاری از تجارت ها و دادوستدها برتری دارد 
و به تبع آن، کشورهای جهان سوم و در حال 
توسعه هم خود را ملزم به ایفای نقش در این 
تجارت عظیم می دانند و البته کشور خودمان!

اگرچــه در ایــن ســال ها، علی رغــم وجود 
تمام اســتعدادها و علایــق در ورزش فوتبال 
نتوانسته ایم به جایگاه درخور شأنی در فوتبال 
جهان دســت یابیم؛ امــا بی تردید گرفتارش 
شده ایم؛ گرفتار همه چیزش به ویژه شادی ها 

و غم های حاصل از فوتبال!

به همین جهت اســت که وقتی چند ماه قبل 
یکی از تیم های کشــورمان یعنی پرسپولیس 
بــه رقابت فینال این رشــته در قاره کهن راه 
یافت، خیلی ها شادمان شدند و برای فردا که 
روز مسابقه پایانی است، مدت ها لحظه شماری 

کردند.
واقع بینانه بگوییم که این شــادی عمومی و 
اســتقبال از فردا را نمی تــوان صرفاً به نفس 
فوتبال و جذابیت هایش منتســب کرد؛ چراکه 
غم و شادی های فوتبال را چه بسا بیش از اروپا 
با خود عجین کرده ایم و امروز واقعاً به شادی 

نیاز داریم!

شادی، نیاز فطری و اساسی ابنای بشر است و 
ما هم جدا از آن نیستیم؛ در یک سال اخیر هم 
بسیار در فراق شادی زجر دیده ایم؛ فشارهای 
ناشی از شــیوع ویروس کرونا توان فرسا شده 
و کســادی بازار ناشی از آن و مهم تر از همه، 
مهجوریــت و در خانه ماندن ناشــی از کرونا 

خیلی ما را دلتنگ شادی کرده است.
پس حق داریم تا چشــم به راه فردا باشــیم 
تا شــاید تیممان با غیرت و تلاش جوانانش 
برنده شــود و ما را از حسرتی عمیق درآورد؛ 
منتظر می مانیم تا ببینیم فردا پرســپولیس ها، 
این شــادی را با همت و تلاششان برای ملت 

به ارمغان خواهند آورد یا خیر؟
گرچــه در هر صــورت برد یا باخــت، اتفاق 
قابل توجهی در زندگی روزمره مان رخ نخواهد 
داد و معمولًا فوتبال یک ســرش برد و ســر 
دیگرش باخت خواهد بود؛ اما بخش زیادی از 
مردم ما به همان شادی یکی دو روزه برد هم 

سخت نیازمند هستند.
ماه هاســت بهانه ای برای خوشحالی و شادی 
نداشته ایم و برد فردا، چند روزی رنگ و روی 
خیلی از جوانان و حتی بزرگ ســالانمان را به 
تبســم و خوشــحالی تغییر خواهد داد و این 

فرصت را باید قدر دانست.
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فردوسی پور: قصد مذاکره و فعالیت با هیچ شبکه فارسی زبان 
خارج از کشور ندارم

عادل فردوسی پور درباره ســفرش به قطر و گزارش بازی فینال جام 
قهرمانان آسیا توضیحاتی ارائه کرد. عادل فردوسی پور گزارشگر فوتبال 
و تهیه کننده تلویزیون درباره ســفرش به قطر به خبرآنلاین گفت: به 
دعوت ای اف سی و برای گزارش بازی فینال می روم که از اینستاگرام 
رســمی ای اف سی به صورت زنده پخش خواهد شــد و از این بابت 
خوشحالم که می توانم این مسابقه را برای مردم گزارش کنم. وی در 
ادامه در واکنش به برخی شــایعاتی که در برخی کانال های تلگرامی 
دربــاره مذاکره این مجری و برنامه ســاز مطرح تلویزیون با شــبکه 
فارســی زبان مطرح شده بود گفت: با هیچ شبکه فارسی زبان خارج از 
کشور قصد مذاکره ندارم و قبلا هم گفتم که در شبکه های فارسی زبان 
خارج از کشــور قصد فعالیت ندارم. عادل فردوسی پور در پایان گفت: 
دوستان مغرض چون گذشــته جوسازی و شایعه پراکنی نکنند. دیدار 
پرسپولیس و اولســان هیوندای کره جنوبی روز شنبه ۲9 آذر ساعت 

15:30 دقیقه برگزار خواهد شد.

علم الهدی: رفع تحریم به جایی نمی رسد؛ درخواست نکنید 
که این یعنی خیانت یا بی سوادی!

خطیب جمعه مشــهد گفت: فرقی بین آمریکا و ســه کشور اروپایی 
نمی کند، هم اروپایی ها چنین جانوران درنده هستند و هم آمریکایی ها 
چنین عناصر ناپاک وحشــی هســتند، این ها دشمن ما هستند، ما به 
این ها التماس کنیم که تحریم را از ما بردارند؟ اصلًا فکرش یا جهالت 
است یا خیانت، آنانی که حرفش را می زنند، یا این قدر نفهم و نادان و 
بی سواد هستند که چیزی نمی فهمند، دشمن شناس نیستند و یا نخیر، 
دستشــان در دست دشمن خائن هستند و آمدند دست به چنین عمل 
خائنانه ای بزنند، با چنین دشــمنی که الآن دارد با ما این طور معامله 

می کند.

خطیب جمعه تهران: اگر افراد نادرست را به عنوان الگو 
برگزینید، به جهنم می روید

کاظم صدیقی امام جمعه موقت تهران در سخنان آدینه ای خود که از 
ویژه برنامه رادیویی »در ساحت حضور« پخش شد، با اشاره به اهداف 
متعالی الهی از خلق جهان هستی گفت: انسان ها به سوی سعادت در 
حرکت هستند، اما اگر راه را اشتباهی رفته و افراد نادرست را به عنوان 
الگو برگزینند بدون شــک دچار خسران شده و وارد جهنم می شوند. 
کاظم صدیقی امام جمعه موقت تهران در سخنان آدینه ای خود که از 
ویژه برنامه رادیویی »در ساحت حضور« پخش شد، با اشاره به اهداف 
متعالی الهی از خلق جهان هستی گفت: انسان ها به سوی سعادت در 
حرکت هستند، اما اگر راه را اشتباهی رفته و افراد نادرست را به عنوان 
الگو برگزینند بدون شــک دچار خسران شده و وارد جهنم می شوند. 
امام جمعه موقت تهران بر ضرورت توجه همه مردم و مســؤولان به 
توصیه های دلسوزانه رهبر حکیم و فرزانه انقلاب تأکید کرد و گفت: 

امروز همه آحاد جامعه به ویژه مسؤولان نباید با سخان و اعمال و رفتار 
خود دوقطبی سازی کنند و دشمنان کشور را شاد نکنند؛ دشمنان از ما 
هیچگاه خشنود نمی شوند تا دست از اعتقاداتمان برداریم. وی با انتقاد 
از گرانی ها، تورم، بی ثباتی و واردات بی رویه تصریح کرد: مسؤولان 
نســخه های بیگانه را الگوی اقتصادی جامعه قرار ندهند و هر آنچه 
برای خود می پسندند برای مردم هم بخواهند و به جنوب شهری ها 

و محرومان توجه داشته باشند.

فداحسین مالکی: آمدنیوز موجب هماهنگی همه اپوزیسیون 
علیه جمهوری اسلامی شده بود

عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس با بیان اینکه خدمات حفاظتی و 
اطلاعاتی توسط سرویس های امنیتی خاص به زم داده می شد، گفت:  
زم لطماتی را به کشور و ملت ایران زد که می توانم به کمک او برای 
افزایش ترور، اغتشاش اشاره کنم. فداحسین مالکی عضو کمیسیون 
امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با 
فارس، اظهار داشت: روح الله زم یک مهره به تمام معنا برای غربی ها 
بــه منظور اقدامات خبیثانه علیه جمهوری اســلامی بود و آنها برای 
کمک به او و توســعه کارهای تخریبــی اش علیه ایران برنامه ریزی 
زیادی کرده بودند. وی افزود: در طول ۴0 سال اخیر و پس از پیروزی 
انقلاب اسلامی مهره ای نظیر او که سیستم های اطلاعاتی و امنیتی 
چند کشور پشــت یک عنصر معاند قرار گیرند را کمتر دیده ام. عضو 
کمیسیون امنیت ملی مجلس تصریح کرد: روح الله زم لطماتی را به 
کشــور و ملت ایران زد که می توانم بــه کمک او برای افزایش ترور، 
اغتشاش و همصدا شدن رسانه های مختلف معاند جمهوری اسلامی 
اشاره کنم. مالکی گفت: ما در ظاهر آمدنیوز را می دیدیم ولی این کانال 
تلگرامی موجب هماهنگی همه اپوزیســیون علیه جمهوری اسلامی 
شده بود که انجام اقدامات خرابکانه ازجمله این هماهنگی ها محسوب 

می شود.

رییس کمیسیون بهداشت مجلس: فعلا خبری از خرید واکسن 
کرونا نیست

ر ییس کمیسیون بهداشت مجلس شورای اسلامی بیان کرد: واکسن 
کرونای بنیاد برکت مجوز فاز اول آزمایش انسانی خود را دریافت کرده 
است و اوایل دیماه نیز آزمایشــات خود را آغاز خواهد کرد همچنین 
واکسن های تولیدی انستیتو رازی نیز تا چند روز آینده مجوزهای فاز 
اول آزمایش انســانی خود را دریافت خواهد کرد ولی خوشبینانه ترین 
کارشناســان معتقدند که زودتر از خرداد و تیرماه سال آینده به تولید 
انبوه واکسن کرونا دست پیدا نخواهیم کرد. حسینعلی شهریاری درباره 
واردات واکسن کرونا گفت: تا این لحظه نتوانسته ایم منابع ارزی لازم 
برای خرید واکسن کرونا را تامین و این پول را به خارج از کشور منتقل 
کنیم و احتمال دارد که همانند مشــکلی که در مورد واکسن آنفلوآنزا 
داشتیم به طوری که پول تهیه این واکسن را تامین به و خارج از کشور 
منتقل کنیم اما نتوانستیم واکسن آنفلوآنزا را وارد کنیم؛ هم اکنون نیز 

احتمال می رود که برای تهیه واکســن کرونا نیز با این مشکل روبرو 
شویم بنابراین تمام امید ما تولید واکسن کرونا در داخل کشور است.

اختلال گسترده در اینستاگرام
بر اســاس گزارش های رسیده اینستاگرام ساعاتی است که با اختلال 
مواجه اســت. کاربران به محض باز کردن پیج و پست های مختلف؛ 
خودبه خود از اینستاگرام بیرون انداخته می شوند.تاکنون بیش از 800 
گزارش در downdetector.com )وب سایتی که قطع وب را ردیابی 
می کند( درباره اختلال و کرش اینســتاگرام مشاهده شده است. که 
بیشتر آن ها از سمت کاربران هندی، ایرانی و سایر کشورهای آسیای 
میانه بوده اســت.به نظر می رســد این مشــکل صرفا برای کاربران 
اندرویدی این شبکه اجتماعی به وجود آمده است که برخی کاربران را 
درباره سلامت گوشی شان نگران کرده است.اینستاگرام هنوز واکنشی 

به این مشکل نشان نداده است.

لیلاز: سرحرفم هستم؛ دولت روحانی رکورد مصدق را شکست
عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی در واکنش به انتقادها 
از او برای مقایســه عملکــرد دولت مصدق بــا روحانی گفت: هنوز 
ســرحرفم هســتم رکورد اقتصاد بدون نفت مصدق را دولت روحانی 
شکست؛ صادرات غیرنفتی در دولت مصدق افزایش شدیدی یافت اما 

صادرات از اسفند گذشته تا خرداد امسال تقریباً صفر شد.

جزئیات دیدار دو عضو حزب اعتماد ملی با کروبی
دو عضو شــورای مرکزی حزب اعتماد ملی با حجت الاسلام مهدی 
کروبی دیدار و گزارشی از این ملاقات را منتشر کردند.محمد گلزاری 
و مهران فرجی در صفحه شــخصی خود در اینســتاگرام نوشــتند: 
پــس از مدت ها و با پیگیری های فراوان، امکان ملاقات ما با شــیخ 
مهدی کروبی در محل حصر فراهم شــد. آخرین دیدار ما به سال ها 
قبــل و پیش از آغاز حصر بر می گشــت.در این ملاقات که حدود دو 
ســاعت و نیم طول کشید، خاطرات سال های دور را با دقت و حافظه 
مثال زدنــی بیان کردند.در این متن آمده اســت: در برابر نگرانی ما از 
وضعیت سلامتشان با خوشرویی انواع حوادث جسمانی را که در ایام 
حصر برایشان اتفاق افتاده، تشریح کردند و گفتند شکر خدا نسبت به 
ماه های گذشته وضعیت بهتری پیدا کرده اند.در این گزارش آمده است: 
کروبی با روحیه ای بالا، اما نگران از وضعیت کشور و آینده، به شرایط 
اقتصادی مردم، خطراتی که ایران را تهدید می کند، برخوردها و احکام 
تند قضایی و... اشــاره کرد و ناراحت بود.این گزارش می افزاید: پس 
از ده ســال حصر، مهمترین نگرانی او، مردم بودند و ایران. از دوران 
نهضت گفت و خون هایی که مردم در راه آرمان هایشان و برای مبارزه 

با اســتبداد و اســتعمار دادند. از انتخابات 8۴ گفت و 88 و انحراف و 
نفوذی که سال 8۴ کلید خورد. شاداب و سرزنده و پیگیر خبرها بود و 
نگران بود که در آینده، اگر شرایط به همین شکل پیش برود، اتفاقات 
تلخ تری رخ بدهد. اینکه روزنه ای به سوی اصلاح امور باز شود، برایش 

امیدوارکننده بود.

فعال اصلاح طلب: اصلاح طلبان از لاریجانی حمایت نمی کنند
غلامرضا ظریفیان، فعال سیاسی اصلاح طلب درباره پیامدهای سیاسی 
حمایت حزب اعتدال و توسعه از علی لاریجانی و نسبت آینده این حزب 
با اصلاح طلبان به »نامه نیوز« گفت: »اگر حزب اعتدال و توسعه از علی 
لاریجانی حمایت کند بایــد بپذیریم که دیگر همراه با اصلاح طلبان 
نیست زیرا اصلاح طلبان تا اینجای کار مشغول بررسی چگونگی ورود 
به انتخابات هســتند و می خواهند راهبرد انتخاباتی، مانیفست و شیوه 
ورودشــان به انتخابات را در یک مجمع اجماع ساز بررسی کنند تا بعد 
از همه اینها به بررســی نامزد مورد اجماع بپردازند. اگر حزب اعتدال 
و توســعه از حالا و به صورت نگهانی اعلام کند که آقای لاریجانی 
حمایت می کند، عملا راهش را به همه شــکل از اصلاح طلبان جدا 
کرده است«.این فعال سیاســی درباره ائتلاف اصلاح طلبان با حسن 
روحانی و حزب متبوعش یعنی اعتدال و توسعه در این سال ها اظهار 
کرد: »اصلاح طلبان نخواستند مانند اصولگرایان خلاف اخلاق سیاسی 
رفتار کنند. اصلاح طلبان ســهم مهمــی در رأی آوردن آقای روحانی 
داشــتند هرچند برخی از نزدیکان آقای روحانی که اتفاقا نفوذ بالایی 
در دولت هم دارند، توهماتی داشــتند که اگر اصلاح طلبان نبودند هم 
روحانی رأی می آورد اما تأثیر اصلاح طلبان در رئیس جمهور شدن آقای 
روحانی یک واقعیت تاریخی است که نمی شود انکار کرد. اصلاح طلبان 
با تکیه بر همین موضوع سعی کردند تا آخرین لحظه مقابل روحانی 

نایستند کاری که اصولگرایان در حق احمدی نژاد نکردند«.

شهربانو امانی: نمایندگان یک شبه برای چهره های با تجربه 
اصلاح طلب محدودیت ایجاد کردند

نماینده ادوار مجلس گفت: طیف تندرو نمی خواهد پاســخگوی مردم 
باشــد حتی در زمانی که در مدیریت شهری بودند، پاسخگوی مردم 
نبودند.شــهربانو امانی، نماینده ادوار مجلس و فعال سیاســی اصلاح 
طلب، در رابطه با مصوبه مجلس در خصوص اصلاح قانون انتخابات 
گفت: به نظر من در شش ماهی که به انتخابات مانده است با توجه به 
اینکه مجلس یازدهم، خروجی مناسبی نداشته و برنامه ای برای تحقق 
شعارهای خود نشان نداده است، به دلیل نگرانی از بحران دستاورد فرار 
به جلو می کند، وقتی کمتر از شش ماه به ثبت نام مانده است چنین 
مصوباتی نشــان از نگرانی از حضور رقبا دارد.او افزود: نمایندگان یک 

شبه به شرایط سنی دست بردند تا برای چهره های با تجربه اصلاح 
طلب، محدودیت ایجاد کنند از طرفی نگران رقبای هم جناحی خود نیز 
بودند. کشــور امروز در بحران اقتصادی قرار دارد و آقایان می خواهند 
تلاش کنند تا از بهارســتان به پاســتور بروند و فکر می کنند، اگر به 
تنهایی همه قدرت را قبضه کنند، می توانند موفق باشند.امانی تاکید 
کرد: متاســفانه مجلسی ها شرایطی ایجاد می کنند تا یک نظامی بر 
سر قدرت بیاید. من فکر می کنم اگر به کشورهایی که روسای جمهور 
نظامی داشتند، توجه کنند در شرایطی که کشور به همدلی نیاز دارد از 
این اتفاق، جلوگیری می کردند.نماینده ادوار مجلس خاطرنشان کرد: 
وقتی در چهل ســالگی انقلاب اسلامی بحث تابعیت مطرح می شود 
در این شــرایط قهر مردم با صندوق های رای و اعتقاد به اینکه مردم 
صاحب صندوق های رای هستند از بین می رود. با بستن فضا و ایجاد 
محدودیت در رقابت به جای بسترســازی برای مشارکت حداکثری، 

حضور حداقلی نیز محدود می شود.

ذوالنور: »بی اثر کردن تحریم« بر »رفع تحریم« اولویت دارد
رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با بیان اینکه 
بی اثر کردن تحریم ها نیازمند توجه به توان و ظرفیت داخلی  اســت، 
گفت: دولت برای تأمین نیازهای بدنه خود هم به داخل توجهی ندارد 
و نیازهای نرم افزاری و ســخت افزاری خود را از خارج تأمین می کند.
حجت الاســلم مجتبی ذوالنوری نماینده مردم قم در مجلس شورای 
اسلامی با اشاره به تأکید رهبر معظم انقلاب بر بی اثر کردن تحریم ها، 
گفت: همانطور که رهبر معظم انقلاب بر آن تأکید داشتند باید تمرکز 
ما و به ویژه دولت بر این موضوع باشــد.وی افزود: متأسفانه دولت در 
هفت سال و نیم گذشــته تمام توان خود را صرف مذاکره برای رفع 
تحریم ها کرده و همانطور که رهبر انقلاب نیز اشــاره داشتند نه تنها 
در این ۴-5 ســال تحریمی برداشته نشد، بلکه تحریم ها بیشتر هم 
شــد.رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس اظهار 
داشــت: رهبر انقلاب گفتند که اگر امکان رفع تحریم ها وجود داشته 
باشــد یک ســاعت هم نباید درنگ کرد، اما این به این معنا نیست 
کــه دولت تنها همین بخش از صحبت های رهبــری را مدنظر قرار 
دهد و ســایر بخش های فرمایشات ایشــان را مورد توجه قرار ندهد.
ذوالنوری خاطرنشان کرد: بی اثر کردن تحریم ها بر رفع آنها اولاست 
و این کار تنها با تکیه بر ظرفیت ها و توان داخلی کشــور امکان پذیر 
است.وی افزود: متأســفانه رویکرد توجه به توان داخلی و استفاده از 
ظرفیت های کشــور برای تأمین نیازها حتی در تأمین نیازهای بدنه 
دولت هم مشاهده نمی شود و دولت برای تأمین نیازهای سخت افزاری 

و نرم افزاری خود هم از مارک های خارجی استفاده می کند.
منبع: تابناک
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